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„ თბილისის –““ ს 4 
ამერის > “ ზ 
კილუვ „ავი / კ“ შანი “ე 5 4 გუშინ საქართველოს ნაკრების 

ქრთი 
ჩისრაძე ბორჯომში _- 
პობაურს ჩაიჭვანს ა წებ, არლი რისია ბასბის საფ ტაბი 

ბუნდესწინადადება ჰქონდა და მათ შორის გერმანული ფეხბურთის 
2 ორი ლიდერი გუნდიც იყო, მაგრამ იაშვილმა ყველას „კარლსრუე“ 

„რ“ ამჯობინა, რომელიც, ბუნდესლიგაში სწორედ წლეულს გადავიდა დღა მდე- 

ბილი. გუნღებისთვის ცხვირწინ აუწაპნია. იაშვილი– 
აკრებო მატჩებისას საუკეთესო იყო, „კარლსრუე“ გერ- 
იქნება. ჯერ. იყო „ლიუბეკი“, შემდეგ შვიდი წელიწა- 

ა ეეე აიშე ს აიენ. ლაშ საა არაა “აე 
აზრდილა. სხვათა შორის კი, ისიც დავძინოთ, რომ ალექსანდრე 

სელ ააასამ წაი ხე) გაა: (ააა ააი 

უოლ , საქართველოში 
სოტას ღა. კამერუნელი ლახვდება 

.... _–. . ლიი მოეპოუეს დინამოში? 

   
ვოვა 
მიუნხენის ბაიერნი _ 
ქაცვებს ილესავს LI 

მი 

  
  

პატარა 
ღანიამ 
ყეფას 
მოუგო 1   



ფესბურ”0 

ვოუკოუე ნამოსულა 
დინამო მზადებას 

კამერუნელით. იწყებს 
ასალი სეზონისთვის მზადებას თბილისის „დინამო“ დღეს დიღმის საწვრთნელ ბაზაზე 

იწყებს. ამ დილითვე ჩეხეთიდან ჩამოვა მწვრთნელი დუშან უჰრინიც. 
გუშინ კი „დინამოში“ გასასინჯად. საამსეზონოდ პირველი შესაძლო ახალწვეული ჩამო- 

ვიდა – კამერუნული „უნიონ სპორტივ დე დუალას“ 23 წლის თავდამსხმელი რაიმონდ. 
ვოუკოუე. ის: ბაზაზე დაბინავდა და დღეიდან სხვა · დინამოელებთან ერთად შეუდგება არით : ფქვუნს 
ვოუკოუე ჯანმაგარი და ასაკის კვალობაზე საკმაოდ გამოცდილი ფეხბურთელია, თავის გვე რდი ყი 

დროზე რეგულარულად თამაშობდა კამერუნის ახალგაზრდულ ნაკრებში და კარგი შედე- 
გიანობითაც გამოირჩეოდა. ახლა კი ის დუშან უპრინის თვალწინ იქნება და მასზეა მიგულეთ 
დამოკიდებული, დინამოელებს თავს თუ მოაწონებს, 

მზადების პირველ დღეს „დინამოში“ ახალი ფეხბურთელი მხოლოდ ვოუკოუე იქნება, | (3ხადაძე ისევ 

თუმცა ნელ-ნელა გუნდს კიდევ რამდენიმე ქართველი და უცხო შეუერთდება. რო- 
82). კლუბში ამბობენ, უეფას თასზე და. მომავალ ი ესარტვ ს ში „დინამო“ ბა ურაპავეველია 
სერიოზულად გაძლიერდება. ფეხბურთელებთან მოლაპარაკება უკვე დაწყებულია და ზოგი გუშინ ბოლნისის „სიონს“ რა- 
თბილისელებს აქვე შეუერთდება, ზოგიც – გერმანულ შეკრებაზე, გერმანიამდე კი „დინა- | იონის ახალი გამგებელი და კლუ- 
მო“ ბაკურიანულ. შეკრებას. მოილევს, მწვრთნელს შეგირდები ფიზიკური კონდიციების | ბის პრეზიდენტი გია დაუშვილი 
გასაუმჯობესებლად მთაში 1 ივნისს მიჰყავს, ამის შემდეგ, გუნდი ერთ კვირას ისევ | შეზვდა და კიდევ ერთხელ დაადა- 
თბილისში ივარჯიშებს და. მზადების მეორე, უცხოურ ეტაპსაც შეუდგება. სტურა, რომ გუნდს გვერდითიდა- ,, 
ჯერჯერობით „დინამოდან“ სხვა ახალი ამბები არ ისმის. მწვრთნელი ჩამოვა და გუნდი- ეზგება: როგორ, 2 ს ი 

დან წამსვლელთა ვინაობაც მაშინ გაირკვევა. ისე კი, მოსალოდნელი არ არის, „დინამომ“ გორც კლების გენერ ალურმა 
აას მენეჯერმა ჯემალ ჭიპაშვილმა გ რომ ბევრი ფეხბურთელი დაკარგოს. 

თბილისის ამერის უატთტილი თები 
კიდევ ერთი 

ვალა, რამდენიმე დღეში კი ის. თა- 

ნხაც დაზუსტდება, რომელიც. ამ 

ჩიხრაძე ბორ59აორე“შუეი 
კობა შრს ჩა0იჰვან ს 

სეზონში „სიონს“ უნდა მოხმარდეს 

ღამბერიძე, „რე: მაზ გოცირიძე, ბანანა ცხ- 

    

      
კვლავ ღიად რჩება მწვრთნელის 

საკითხი. ავადმყოფობის გამო კა- 
ხა ცხადაძე შეხვედრას არ დასწ 
რებია და ბოლნისში მისი მომავა- 
ლიც ჯერჯერობით ისევ გაურკვე- 

ველია. 

  

   

    
     

თიც შეემატა ბო- ნუკრი ლოლაძე 

_. ორლშლას  მსა2თა ორი 
უვე, სუთეული 

საქართველოს ფეხბურთის 
ფედერაციის მსაჯთა და დამკვირ- ცა „ყვითლებს“ იქამდე 

გორც სხვა ქართული გუ- 

ნდები, ან გაიგებს, ვის შეხვდება უეფას 
   

          

თასის 
ერთდება მთავარი მწ- 

ელ ჩამოვიდა. გე- 
ვრთნელო სემინ- 

კახა შალამბერიძე 

  

დემეტრაძის საქმე ) გაბრძელდებაო 
აპრაინელებმა ლიი ი =555=%2L2I%- 

           
   
   

  

   

     

  

   

    

   გიორ დი 
სასამა–- 

კის „მეტ.     რამდენიმე „ 
მ 

  

      
პიონატში ( 

მიტის გა 
მე თვითი 

  

  

კური საკითხები დგას პირველ პლა: 
ლთ 

  
ღურგის“ ვიცე- ნზე და დემეტრაძის აპელაციისთვის 

ტრი სელიუკი ამ-, ჯერ ვერ მოიცალესო. 
ჩაშის, საქმე“. მალე. _ სელიუკი ამატებს, ლეგიონერე- 
დება, ჩვენ უზენაეს ბის ლიმიტი სისულელეა – რატ- 

ში კილი უბრ ომ უნდა იყოს სათამაშო დროში 
ეკრაინაში პოლიტი. შეზღუდული უცხოელი ფეხბურთ- 

ელი, თუკი ადგილობრივს სჯობსო. 
: უ · · 
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„მე ლეგიონერებს კი არ ვლობ- 
ირებ, უბრალოდ, ჩვენი ჩემპიონა– 
ტის დოწის ამაღლება მსურს, მა- 
გალითად, იაია ტურეს დონეცკის 
„მეტალურგში“ მესამეხარისხოვან 
ლეგიოწერად რომ თვლიდით, ახლა. 
„ბარსელონასთან“ აფორმებს. კონ– 
ტრაქტს" – ასე შეუტია სელიუ- 
კმა ლიმიტის მომზრეებს. 

გუშინ კი უკრაინის ფეხბურთის 
ფედერაციის აღმასკომმა მომავალი 
სეზონისთვის ლიმიტი მაინც დაა- 
წესა – თითოეული გუნდი ერთ- 
დროულად შვიდ უცხოელზე მეტს 
ვერ ათამაშებს. მეტიც, 2008-2009 
წლების სეზონში ლიმიტი შეიძლ- 
ება ექვსამდე შემცირდეს. 

სხვათა შორის, აღმასკომის და– 
წყებამდე უკრაინის ნაკრების. თავ- 
კაცმა ოლეგ ბლოხინმა ულტიმატ- 
უმი წამოაყენა: თუ ლიმიტი არ და– 
წესდა, ნაკრებიდან წავალო. 

ილია ნანობაშვილი   
ვებელთა განყოფილებამ გასულ სე- 
ზონში მსაჯთა: მუშაობა შეაჯამა, 

მე-8 ეროვნული ჩემპიონატისა და. 
საქართველოს თასის მე-7 გათამ- 
აშების მიხედვით გამოვლინდა სა– 
უკეთესო მსაჯთა და ასისტენტთა 

- 
საუკეთესო მსაჯები: გი- 

ორგი ვადაჭკორია, ლევან კვარა- 

ცხელია, ლევან სილაგავა, ლევან 
ფანიაშვილი, დავით ხარიტონაშ- 
ვილი. 
საუკეთესო ასისტენტები: 

მამუკა ელიკაშვილი, ზაზა მენთე- 
შაშვილი, ლევან. მიქელაძე, გუ- 
რამ. ჩიგოგიძე, ზურაბ. ჯვარიძე. 

ცნობისთვის; გვარები დასახელე- 
ბულია ანბანის მიხედვით. 

მიხეილ ჟორჟოლიანი 

     ალსხვენსპა. IX რური 
იურგორდენი 2: გიოტებორბი 
კალმარი 2:0 პჰელსინგბორბი 

სუპერერა, 
IX ტური · : 

იორბგრიტე 3:00 ფალკენბერბი 

ამსანაზური მატჩები 

  

M# ჯგუფი, II ტური“ 
კოსტა რიკა L0 გვადალუპე 

ჰაიტი 0:2 კანადა 

სარტიელი



  

ძირს სხრილის ძირი 
კოსტავას პირდაპირ მოსთხოვჭმს 
თბილისის „მერანის“ ახალმა მწვრთნელმა 

თამაზ კოსტავამ გუშინ კლუბის ხელმძღვანელობასთან 
სამომავლო გეგმებზე ისაუბრა, დღეს კი გუნდს შეხვდება 

და შეკრების პირველ ეტაპსაც დაიწყებს. რა მიზნები და 

ამოცანები ექნება ახალ სეზონში „მერანს“, ამის თაობაზე 

ახალდანიშნულ მწვრთნელს ვესაუბრეთ... 

–- ხელმძღვანელობის სურვილია, გაკეთდეს ისეთი გუნდი, რომე- 
ლსაც მაღალ ადგილებზე ექნება პრეტენზია. გასულ სეზონში. „მერანი“ 
რთულ ვითარებაში აოდ ბოლო ტურებში აიცილა თავიდან 
გადათამაშება. მომ მი ასეთი პრობლემა აღარ უნდა შეიქმნას – ეს 
კლუბის. ხელმძღვანელობის პირდაპირი მოთხოვნაა. 

– ალბათ, რამდენიმე ძლიერი ფეხბურთელითაც აპირებთ გუნდის 
შევსებას.. 
ლ. 2. შვე და წამსვლელ-მომსვლელის ვინაობაც მა– 

   

   ო და. მ! 

  

   

    

ნნგენტს არ ვიცნობ და. ვერაფერს 

  

I შეკრებას სად გაივლით? 
– საქართვ. ელი პერიოდი ორ ეტაპად დაიყოფა. 
ველს თბილისში. გავივლით, მეორეს, სავარაუდოდ, ურეკში. 

– ახალ სეზონში ახალ სტადიონზე ითამაშებთ? 
– აუცილებლად. სტადიონი. უკვე. ყველანაირად. მზადაა. უმაღლესი 

ლიგის მატჩების ჩასატარებლად, სარემონტო სამუშაოები დასრულებუ- 

ლია, მინდორიც ჩინებულ. მდგომარეობაშია. ეს გუნდსაც წაადგება. ისე 
ქმის ყველა თამაში სტუმრად ჩაატარეს. შინაუ- 

რი კედლები მაინც დამატებითი სტიმულია... 

მიხეილ ჟორჟოლიანი 

ზაზა დარასელს 
ზირაუოზე გაჩხსენუბუნ 

ტის, ზაზა დარასელის სახელობ- 
ის თასზე 

კაფე „მსოფლიო სპორტში“ გა- 
მართულ პრესკონფერენციაზე ტუ- 
რნირის ორგანიზატორმა გოჩა ხუ– 
ნდაძემ მონაწილე გუნდებსა და სპ- 
ონსორებზე ისაუბრა. 
„ზაზა დარასელის სახელობის 

დედ გათამაშდება. ტუ- 
რნირი ყოველთვის კორექტულობ- 

ეოდა, რაზეც. მონაწი- 
ბობა მინდა გად– 
ს. სერიოზული 

   ველოში. მოსამზად 

  

    

    

გამოვიდა, შარშან თით; 

        

   

  

ჩე 
ლე გუნდებს მ 
ავუხადო. წლ 
დანაკლისი. გვაქვს =, მონაწილე: 
ებს. ტელეკომპანია. „იმედი“ გამოა 
კლდათ, სამაგიეროდ, შევსება. მი–    

–” ვიღეთ გაზეთ „24 საათის“ სახით. 

წესი 2 ტრადიციულად, ტურნირის საპრი- 

არიელი ზო „ ურად 

ვე ღ > 
საზოგადოებრივი მაუწყებელი შვ ბალს 

– თავდამსხმელი და კორექტული გუ- 
აფხაზეთის ტელევიზია ნდი. სპონსორებმა, „IV-ლოტომ”, 

მზე „ეკოფუდმა“ და „ტოიოტამ“ გარდა 
24 საათი იმ პრიზებისა და ფულადი თანხი– 

ბოცვაძელები სა, რაზეც უკვე ვთქვით, რამდენი- 

ხვალიდან ვაკის „ირაოს“ მო- 
ედანზე დაიწყება ტრადიციული 

ტურნირი მინი-ფეხბურთში ცნობი- 
ლი პუბლიცისტის და ჟურნალის- 

მე სიურპრიზიც მოამზადა. ტურნ- 
ირი 20 ივნისს, ზაზა დარასელის 
დაბადების დღეს. დამთავრდება“. 

ზურაბ მიბრიაული   
  

არ დაიჯეროთ. რომ 
ლიტვა ჩვენზე ძლიერია 
ნუპრი მანჩხაზა: პაშნასი ლიტე ური წინამოა 

რაც კლაუს ტოპმიოლერი 
საქართველოს ნაკრების 

მწვრთნელი გახდა, ლიტვაში 
მოთამაშე ლეგიონერებისკენ 

არც გაუხედავს, არადა, 
იქაურ ჩემპიონ „კაუნასში" 

ორი ჩვენიანი თამაშობს: 
ნუკრი მანჩხავა და გივი 

კვარაცხელია გუნდის 
ძირითადის თითქმის 

უცვლელი წევრები არიან. 
მესამე, აკაკი ხუბუტია კი 

„კაუნასიდან“ „შილუტეშია“ 

განათხოვრებული, თუმც 
ხუბუტია ახალგაზრდულ 

ნაკრებში თამაშობს-ხოლმე. 
25 წლის მანჩხავას 

კაუნასურ ამბებზე და 
საქართველოს ნაკრებთან 

მოგების შემდეგ 

ლიტველების 
გამოხმაურებაზე 
ველაპარაკეთ... 

– „კაუნასი“ შარშან ძალიან იო– 
ლად გაზღა ჩემპიონი, წლეულს 
კი, ალბათ, გაგიჭირდებათ... 

– შარშან ზედიზედ ოცი თამა- 
ში მოვიგეთ, ძალიან მაგარი სტა– 
რტი ავიღეთ და დამწევი აღარავ- 
ინ იყო. ისე, ახლაც ლიდერები ვა- 
რთ, მეორე წრე ხუთ ტურში მთა- 
ვრდება და მეორეადგილოსან „ვი– 
ლნიუსს“ ხუთი ქულით ვუსწრებთ. 

წესით, წლეულსაც ჩემპიონები უნ- 
და გავხდეთ, მაგრამ მეტი ბრძო- 
ლა მოგვიწევს. 

–- მთლიანობაში, ლიტვის ჩემ- 
პიონატის დონე როგორია? 

– საკმაოდ ნორმალური, დაძაბ- 
ული ჩემპიონატია. მაგალითად, შა- 
რშან ოთხი ტური იყო დარჩენილი 
და შვიდ გუნღს ჰქონდა უეფას თა- 
'სზე გასვლის. შანსი. 

– და „კაუნასი“ შემადგენლო- 
ბით საგრძნობლად ძლიერია სხვა 

ში. ბევრჯერ გახდა ჩემპიონი და, 

ასე ვთქვათ, ჩემპიონი გუნდის სა- 
ხელი აქვს. შემადგენლობითაც სხე- 
ებს ვჯობივართ. ათამდე ლეგიონ– 
ერი გვყავს, მათ შორის, ერთი ბრა– 
ზილიელი თავდამსხმელი. 

– შენ სულ მარცხენა მცველ 
ად თამაშობ? 

– უმეტესად კი. თუმცა მწვრთ- 
ნელი ხშირად ცვლის ტაქტიკურ 
სქემას, ხან მარცხენა ნახევარმცვ- 

    

ელი ვარ, ხანაც მთელი ფლანგი 
მაბარია. 

– გივი კვარაცხელიაც რეგუ- 
ლარულად თამაშობს... 

– გივის წლეულსაც კარგი სე- 
ზონი აქვს. 

–– სხვა ქვეყნის გუნდებიდან არ 
გაქვს მიწვევა? 

– ჯერ ამაზე არ ვფიქრობ. მთა- 
ვარია, სეზონი კარგად დავასრუ- 

ლო, ჯანმრთელად ვიყო. კონტრაქ- 
ტი სეზონის ბოლოს მიმთავრდება 
და „კაუნასი“ გახანგრძლივებას მთ- 
ავაზობს. ვნახოთ, როგორ წავა სა- 
ქმე. 

–– საქართველოს ნაკრებთან მო– 

  

გებას რა გამოხმაურება მოჰყვა. 
ლიტვაში? · 

    

   
    
   

ლ აქ (ცან, მი მ სა> 
ლიას. და ფრა 

ვერ ოს„დო- 
ნის ვს. იკლ სენ 
გა მაქსიმუმს თამაშრბენ 

– მაინც არ გვინდა დავიჯერ- 
ოთ, რომ ლიტვის ნაკრები საქარ- 
თველოზე მშედ ი. 

ენ ნაკრებსაც 
–– შენ ერთხელაც ერ ითამაშე 

ნაკრებში და ალბათ ძალიან გწყ- 

დება გული... 
– ცხადია, ნაკრებში თამაში ვის 

არ უნდა, მაგრამ ბედს "ვეგუები 
ილია ნანობაშვილი 

  

მასაჩლაძე ბაშფრჩნდა და ბამზოჩნზა 
ლუგანსკის „ზარიადან“ 

მობრუნებული მიხეილ მახვილაძე, 
უკვე თავის ყოფილ გუნდს დაუ- 
ბრუნდა – საქართველოს ჩემპი– 
ონ რუსთავის „ოლიმპთან“ ერთად 
ვარჯიშობს, 
როგორც რუსთავული კლუბის 

პრესსამსახურის უფროსმა მიხე- 
ილ ჯორბენაძემ გვითხრა, გუნდის 
კაპიტანს „ოლიმპთან“ კონტრაქ- 
ტი კი დაუმთავრდა, თუმც კლუბ- 
ის ხელმძღვანელები მასთან ახა- 
ლი ხელშეკრულების გაფორმე- 
ბას აპირებენ. 

შეგახსენებთ, რომ „ზარიაში“ 
წასვლამდე მახვილაძეს საქართ– 
ველოს თასის ფინალისტი „ზეს- 
ტაფონიც“ ეპატიჟებოდა. იმერლ- 
ები ახლა ბაკურიანში არიან, სად– 
აც ინტერტოტოს თასისთვის ემ- 
ზადებიან, თუმცა ფაქტია: მახვი– 
ლაძე მათთან არ ჩასულა... 

ოთარ მხეიძე 
  

  

სარბიელი 13 ივნისი, 2007  



არავწრ იარი 
კატასტროფა 
ლადო ბურდული: 
ამ საფრანგეთთა6 
ოთხი წლის წი6 
0:6–ს ნ6ნავაგებდით 
ლადო ბურდული სულ მალე გუნდს გამოიცვლის -– 
საქართველოს ნაკრების ნახევარმცველს რამდენიმე 

ვარიანტი აქვს კარიერის გასაგრძელებლად, მას შორის კი 

ყველაზე რეალური ლუგანსკის „ზარიაში" გადასვლაა. ლადომ 

დაგვიდასტურა, „ზარია“ ჩემი ერთ-ერთი მსურველი კლუბია, 

თუმც ჯერ გადაწყვეტილი არ მაქვს, სად წავალ, ფაქტია, 

„კრივბასში“ აღარ გავჩერდებიო. 

ლაღო ბურდულმა 90 წუთი ითამაშა ოსერულ 

საფრანგეთ –– საქართველოს ევროშესარჩევ მატჩში და ჩვენი 

08 სწორედ ნაკრები იყო... 

საა. დამაკმაყოფილებ- 
, XI კი. არა, 0:5    

    

        

   

ტები უნდა ვიყოთ და ვა- 
სეთი მსოფლიოში ერთ- 

რდაცვა და 
დავად ამი– 

რ გვითა- 

როცა 
ქმნიდა რაღაცას და 

ე ვთ ნხე არ იდგა 
–- ხომ არ თვლი, რომ ნაკრებმა ზედმეტად. 

დაცვაში ჩამუჯდარი. ფეხბურთი. ითამაშა? 
მ. გაგვეხსნა,      

    

ად ეთამაშა ფრ- 
, ამას ანგარი– 

  

ა, თუ შეტევაზე არ წახვიდოდით, 

რა უნდა ყოფილიყო გამოსავალი? 
– საქმეც ესაა, ასეთ ძლიერ მეტოქესთან 

მაქსიმალურად უნდა გამოიყენო თუნდაც სა–- 
მი-ოთხი ნახევარმომენტი, თორემ საფრანგ- 
ეთი მეტი ფუფუნების საშუალებას არ მოგ- 
ცემს. იქ იყო დავით მუჯირის დარტყმა, 
ოთარ მარცვალაძეს მიეცა კარგი შანსი, მეც. 
წამით დამასწრო ტურამმა.. შორიდან რო- 
გორ ჩანდა, არ ვიცი, მაგრამ იყო მომენტე- 
ბი, როცა საფრანგეთი ძალიან ფრთხილობ- 
და, რამდენჯერმე მათმა მწვრთნელმა რაი– 
მონ დომენეკმა მაკელელესა და ნასრის და- 
უძახა, უკნიდან ითამაშეთ, ძალიან წინ ნუ 
მიდიხართო. 

– ფრანგებს არ ეტყობოდათ, რომ მოშ- 
ვებულები თამაშობდნენ? 

– თავიდან თითქოს ეტყობოდათ, მაგრამ 
მეორე ტაიმში ძალიან აე ერთ- 
იც, საქარ 
ბდა, ჩვენი 

   

  

    

ღშემატკივრე 
ფრანგი ფანები თხერში 40C. 
ბდნენ – მერე რა, რომ მხოლოდ L0-ს უგე- 
ბდნენ საქართველოს. მოდით, მაშინ ასე ვთქ- 
ვათ: ფარერებთან თუ დიდი ანგარიშით მო- 

  

ს ავია, 

  

მოდით.   

  
გებას ვითხოვთ, ფრანგებს რატომ არ უნდა 
სდომებოდათ ჩვენთან ასეთივე. მოგება? 

– საფრანგეთში წაგებას არ მოჰყოლია 

იმდენი, კრიტიკა, რაც ლიტვასთანიმარცხს 
მოჰყვა... 

– მართალია, მე არ მითამაშია ლიტვას- 

თან, მაგრამ ალალად შემეცოდნენ. ბიჭები. 
წასაგები არაფერი გვჭირდა –- ლიტვამ ორ- 
ჯერ დაარტყა კარში და ერთი გაიტანა, არა- 
და, რრივე ტაიმში უპირატესობა ჩვენი იყო. 
არ მინდა, მსაჯებს გამოვეკიდო, მაგრამ ლი– 
ტველმა. ფრენბურთელის ილეთით რომ ჩა- 
მოხსნა ბურთი ხელით ან დემეტრაძე რომ 
წააქციეს, პენალტები არ იყო? ზოგჯერ ასეც 
ხდება ფეხბურთში –- უპირატესობას ფლობ, 
მაგრამ. აგებ. 

–– პირადად შენ საფრანგეთის დარ ძლიერ 
გუნდთან როდესმე გითამაშია? 

– არა. მითამაშია შვეიცარიასთან, ირლა– 
ნდიასთან, რუსეთთან, მაგრამ ამათი საფრა– 
ნგეთთან შედარება არ. შეიძლება. 

–– თქვი, ფრანგებთან მეორე ტაიმში ცოტა 
უკეთ ვითამაშეთო. შესვენებაზე რა გითხრათ 
კლაუს ტოპმიოლერმა? 

– იცით, როდესაც საფრანგეთთან სტუმ- 
რად თამაშობ და ანგარიში 0:0-ია, ძალაუნე- 
ბურად ჯერ საკუთარი კარის უსაფრთხოე- 

ბაზე ფიქრობ. სხვანაირად ვერ ითამაშებ, 
რადგან რომც მოინდომო, ამხელა გრანდი 
მაინც უკნიდან თამაშს გაიძულებს. შესვენ– 
ებაზე ტოპმიოლერმა უფრო თამამი თამაში– 
სკენ გვიბიძგა, მაგრამ ისიც იყო, რომ უკან 
ზონები არ უნდა მიგვეტოვებინა. 

– ამდენი წაგების მიუხედავად, ბევრი 
მაინც ფიქრობს, რომ ნაკრები პროგრესის 
გზას ადგას. შენი აზრიც საინტერესოა... 

– მეც ასე ვფიქრობ. მართალია, შედეგი 
მთავარია, მაგრამ ასე ვიტყვი: სამი-ოთხი წლის. 
წინ ამ საფრანგეთის ნაკრებთან 0:5-ს. ან 0+– 
ს წავაგებდით. მე თვითონაც ვთამაშობდი. სამი- 
ოთხი წლის წინ ნაკრებში და არავინ. არ 
მიიღოს შეურაცხყოფად, მაგრამ მაშინ ძალი– 
ან მდარე ხარისხის ფეხბურთს ვთამაშობდით. 
პირადად მე კლაუს ტოპმიოლერს ევროპუ- 
ლი დონის მწვრთნელად ვთვლი – მასთან 
მუშაობა მიადვილდება, მისი დავალება უფრო 
ადვილად გადამაქვს მინდორზე. 

ილია ნანობაშვილი 

ვ3ნ6აოი პაუ ღულოინინეუეითიი 

  
ფაგება წაგებაა, მაგრამ ესპა– 

ნეთთან თამაშმა გულშემატკივრებს 
ისიც დაანახა, რომ საქართველოს 
ახალგაზრდულ ნაკრებს ტალანტე- 
ბი არ აკლია ღა ეროვნულ გუნდს 
ღირსეული ცვლა ეზრდება. პეტარ 
სეგრტის გუნდმა მძლავრ პირინე- 
ელებს მაგარი ბრძოლა გაუმართა 
და ფრესთანაც ახლო იყო. შესაბა- 
მისად, ევრო 2009-ზე გასვლის პატ- 

არა იმედიც გაჩნდა. - შეგახსენ- 
ებთ, ესპანეთ-პოლონეთ-საქართვე– 
ლო-რუსეთ-ყაზახეთის ხუთეული- 
დან პირველადგილოსანი პირდაპირ 
გადის პლეი ოფში და მათ ათი 
ჯგუფიდან ოთხი საუკეთესო მეო- 

რეადგილოსანიც. დაემატება. 
ქართველ. 21-წლამდელებს. მომ- 

დევნო შეხვედრა 22 აგვისტოს აქ- 

ვთ პოლონეთში. სეგრტმა თქვა, ეს 

ერთ-ერთი გადამწყვეტი მატჩი იქ- 
ნება მეორე ადგილისთვის ბრძოლ– 
აშიო. 
პოლონეთის ახალგაზრდული ნა- 

კრები ევროპაში საშუალო გაქანე- 
ბის გუნდად ითვლება -- შარშან- 
დელ საკვალიფიკაციო ეტაპზე სლ- 
ავებმა სამგუნდა ჯგუფში მეორე 

  

13 ივნისი, 2007 

ადგილი დაიკავეს: ლატვიას შინ 
3:1 სძლიეს, პორტუგალიასთან კი 
სტუმრად 0:2 წააგეს. თუმც, ცხა- 
ღია, იმ გუნდში მეტწილად 985 

წელს დაბადებულები თამაშობდნენ. 
შეხსენებისთვის, ქართველმა 21- 

წლამდელებმა იმავე საკვალიფიკა– 
ციოზე ლიტვასთან გასვლაზე 0: 
სერბეთთან კი შინ I3. წააგეს. 

მაინც, ზედაპირულად რას წარ- 

მოადგენს ჩვენი მეტოქე? მწვრთნელ 
ანდრეი ზამილსკის გუნდს ამ გა- 
ზაფხულზე სამი ამხანაგური ჰქონ- 
და: პოლონელებმა ვარშავაში ლი– 
ტვას 2:0 მოუგეს, მერე კი. ორი 
გასელითი შეხვედრა ერთნაირი ან- 
გარიშით, 0: წააგეს რუმინეთთან 
და ჰოლანდიასთან. 

აქვე პოლონელთა შემადგენლო- 
ბასაც გთავაზობთ, რომლითაც მათ 
ამ სამ მატჩში ითამაშეს: 
მმკარმები- ადამ სტაჩოვია- 

კი (ოდრა), ადრიან ბიენკი (ნოვი 
დვორი); 
მცველები: სიმონ პავლაკი 

(უნია) იაკუბ რზეჟნიჩაკი (ვიძევი), 
პიოტრ პოლჩაკი (ატოვიცე, პა- 
ტრიკ კლოვიკი (ზაგლებიე), მარიუშ 

პაველეცი (გურნიკი), პრჟემისლავ 

კონოტი 6ურნიკი); 
ნასქქარმცაქლები. ჰიოტრ 

ჰუკლისხი (ვიძთევი,, სიშონ პავლოვ- 

სკი (ზაგლებიეს ცეზარ ვილკი (ლკს 
კლოძი) ცეზარ პრზევოჟნიაკი (პია- 
შტის ადრიან პლუტა. (რაკოვი) 
კრჟიშტოფ კალიჩიაკი. (გურნიკი), 
მიხაილ ფილიპოვიჩი (პიაშტი) რა- 
დოსლავ მაიევსკი (გროცლინი), მი– 
როსლავ დებიეცი (პოლონია”; 
თავდამსხმელები: კრკიშ- 

ტოფ სოკალსკი (ვიძევი, იანუშ 
სურდიკოვსკი (გურნიკი, მატიუშ 
კოლოდიეყსკი (ახკა, ადამ ორლ- 
ოვიძცი (ოდრა!. 

ლიტვასთან მოგებულ მატჩში გო- 
ლები სურდიკოვსკიმ და ვილკმა გა- 
იტანეს. 

ცნობისთვის, „გურნიკის“ ფორვ- 

არდი სურდიკოვსკი ამ გუნდში გა- 
მორჩეულად ითვლება. 

და კიდევ, პოლონეთის LI-21-ის 

მწვრთნელმა ანდრეი ზამილსკიმ გა- 
ნაცხადა, გუნდს რამდენიმე ლეგი- 

ონერი დაემატებაო – ასეთი. კი 
სულ ოთხი-ხუთი კაცია... 

ილია ნანობაშვილი 

სარბიელი



  

ცოგაც და, კლოზეც მოვა 
განექრნი შეწვისას ე_2ესაზს 
მიუნხენის „ბაიერნის“ 

ხელმძღვანელი 
კარლ-ჰაინც რუმენიგე 

შვებულების შემდეგ 
კვლავ მიუჯდა სამუშაო 
მაგიდას. 

ლუკა ტონის, 

ფრანკ რიბერისა და ზე 

რობერტოს ტრანსფერები 

მოგვარდა, თუმცა 
მიროსლავ კლოზეს თემა 

ჯერ კიდევ აქტუალურია. 
საინტერესოა, რას 

ფიქრობს ამ და სხვა 

ვისაც „ბილდი" ესაუბრა... 

–– სრულიად ახალ გუნდთან მუ- 
შაობა ნამდვილად არ იქნება იოლი 
მთავარ მწვრთნელ ოტმარ ჰიცფ- 
ელდისთვის.. 

– სრულიად დარწმუნებულნი 
ვართ, რომ ამ სამუშაოსთვის შეს- 
აფერისი ადამიანი გეყავს. რა თქმა 

უნდა, ადვილი არ. იქნ, 
ახალი ფეხბურთელის 

თან კიდევ ერთს, კლოზესაც ველო- 
დებით. 

– და რა ხღება კლოზესთან და- 
კავშირებით? 

– ვფიქრობ, ზაფხულის ბოლო 
მდე ის ჩვენთან გადმოვა. „ვერ 
ნამდვილად არ შეუძლია უკმაყო- 

  

   

   

   

   

ეხბურთელის კიდევ ერთი 
წლით შენახვა. 

– რამღენ დროს მისცემთ. ჰი- 
ცფელღს ყველაფრის დასალაგებ- 
ლად? 

  

ფიქრობ, არა მხოლოდ ნა- 
ზევარ წელს, არამედ მთელ სეზო- 

ნსაც 
–- და აქედან რა უნდა გამოვიდეს? 
–- მიზანი მხო ემპიონობა 

ა იყოს. ასევე ვეცდებით, 
მიმაიის თვს ის 8 

მისთვის. ნამდვილად 
შ 'შევქმენით. 

–– ჰიცფელდთან კონტრაქტი 2008 
წლამდეა. ეს დრო საკმარისია? 

   

     
   

      

–- ყველანი შევთანხმდით, რომ 
ამასთან დაკავშირებით ზამთრის შე- 
სვენებამდე არაფერს მოვიმოქმედ– 
ებთ. მაშინ შევიკრიბებით და. სამ- 
ომავლო გეგმებზე შევთანხმდებით. 

–– ამბობენ, რომ „შტუტგარტის“ 
ახალი სპორტული დირექტორი 
ფელიქს მაგათი ბაიერნელი ფეხ- 
ბურთელებით – ლელით, ოტლი- 
თა და გიორლიცითაა დაინტერე- 
სებული... 

–– არავისთვისაა საიდუმლო, რომ 
„ფოლკსვაგენის“ შეფ ვინტერკონ- 
თან და მაგათთანაც, ძალიან კარგი 
ურთიერთობა გვაქვს. ვნახოთ, რა. 
მოხდება... 

ბუხვალღის პირველი მშობოღიუშრი 
მეორე ბუნდესლიგაში ჩაქვეითებული „ალემანიას“ მთავარი მწვრთნელი გვიდო ბუხვა- 

ლდი გახდა, რომელიც. ადრე იაპონურ „ურავაში“ 
„კიკერის“ 'ცნობით, 46 წლის ბუხ; 

ნია“ მის სამწვრთნელო კარიერაში პი 

        

     
      

  

    
    
    
    
    
    
    
   

ი“ მუშაობდა. 

ველი. გერმანული კლუბი იქნება. 

  

მითხარი, რა მანქანა 
1-1 ეი წეს. გეღყვი... 
| სკოტ პარკერი თა 
1 ნახევარმცველი 

1 დაიბადა 980 წლის 3. ოქტომბერს ლონდონში 

სიმაღლე; L75 მეტრი, წონა: 69 კგ, 

კარიერა: 1997-04 წლები –- „ჩარლტონი“ 
(028 მატჩი, 9” გოლი), 2000 წელი'-- „ნორვიჩი“ 
(6 მატჩი, 1 გოლი), 2004-05 წლები –- „ჩელსი“ 

1 (15 მატჩი, I გოლი), 2005-07 წლები –- „ნიუკასლი“ 

(55 მატჩი, 4 გოლი) 
2003 წლიდან თამაშობს ინგლისის ნაკრებში 
(3 მატჩი, 0 გოლი)    ხე05C IL 911 

გამოშვების თარიღი: 2004 წელი 
სიგრძე: 4,427 მეტრი 
სიგანე: 1,852 მეტრი 

8 სიმაღლე: 1310 მეტრი 
წონა: 1 650 კგ 

8 ცილინდრი: 6 
ძრავის კუბატურა: 3,6 

18 ავტომატური გადაცემათა. კოლოფი 
LI სიჩქარე: 240. კმ/სთ 

M00 კმ/სთ-ს ავითარებს 4,8 წამში. 
ფასი: 73 000 დოლარი 

ორწლიანი კონტრაქტი გააფორმა და „ალემა- 

მაჟა ხუციშვილი 

  

    

  

   

  

   

Iს ახალგაზრდული ნაკრებისა და პსვ-ს ნახევარმცველ 
ს შეძენით „ჩელსი“ დაინტერესდა. გასული. სეზონის 
აისატიმ., გაატარა. 

ბუროედს) სანაკრებო მატჩებში აკვირდება და, მისი აზრით, წ%ი სა- 
» წარმოშობით მაროკოელს ტექნიკა არ დაეწუნება და 

სტაებოლი ან ჰიუსტონი კლოდს 
"სტამბოლის „ბეშიქთაში“ და ჰიუსტონის ,დინამო“ კლოდ შაკე- 

'ლელეს ყიდვას. ლამობენ. 
“თურქული კლუბი ფრანგ ნახევარმცველს ორწლიან კონტრაქტს და 

"წელიწადში 3 მილიონ 750 ათას ევროს სთავაზობს, მეიჯორლიგის 

ეი ელეს. შეძენა. „მილანს“, სგილაარეალს“ და. „ოლიმპიაკოსსაც" 

ფრანგის კონტრაქტი „ჩელსისთან“ მომავალ ზაფხულს იწურება 

'თუნჯაის 0ინბლისური 
' პრემიერლიგაში აღზევებულ. „ბირმინგემს“ „ფენერბაჰჩედან“ 

53წ%- მანუს გადაბირება უნდა და ამ საქმეში „მიდღაბროს“ ეცი 

' თუნქეთის ნაკრების ფორვარდს კლუბთან კონტრაქტი ივნისის ბო- 
'ლოს ეწურება და შის მსურველ გუნდს ფულის გადახდა არ მოუწევს 

- თუნჯაის. „ოლიმპიაკოსი“. და „ჰერტაც“ ეპატიჟებიან, მაგრამ. მას. 
გული ინგლისისკენ მიუწეეს. 

გაძლიმრება სტეინსონით 
„ალკმაარის“ ისლანდიელი მცველი გრეიტარ სტეინსონი ეგე: 

„მიდლსბროში“ გადავიდეს. ბოროელთა მწვრთნელ გარეთ საი 
დაცვის გამლიერება უნდა, რადგან გუნდიდან აბელ შავიერი და სტი- 
უარტ. პარნაბი „წავიდნენ. 

' სტეინსონი „ალკმაარში“ 2005 წელს გადავიდა და უმალ დამკვიდრ– 
და მირითად. შემადგენლობაში. მისი ფასი. 6: მილიონი ევროა. 

სპარს შქმბარს მანჩესტერი 
„ინდეპენდიენრეს“ პრეზიდენტმა. ხულიო კომპარადამ „ევრო- 

სპორტთან“ ინტერვიუში განაცხადა, რომ გუნდის მეკარეს ოსკარ უს– 
ტარის „მანჩესტერ: იუნაიტედში" გადასვლა სურს. და. ინგლისური 
კლუბისგან შეთავაზება თუ იქნება, მოლაპარაკებას. დაიწყებენ. 

“ სამხრეთ ამერიკის ერთ-ერთი უძლიერესი მეკარით „ბარსელონა“ და 
„რეალი“ არიან დაინტერესებულნი, „ვილიარეალმა“ კი. უკვე, სცადა 
მისი ყიდვა და.არ გამოუვიდა. 
“ „უსტარის. გაყიდვას. არ ვჩქარობთ -- თქვა კომპარადამ --. რადგან 
ფინანსურ. კრიზისში. სულაც არ ვართ, როგორც მედიაში წერენ. წლე– 
ულს ოფიციალურად ჩვენთვის ჯერ არავის მოუმართავს, თუმცა ვიც- 
ით, რომ ბევრ ევროპულ კლუბს სურს მეკარის შეძენა. ჩემი. აზრით, 
ყველაზე რეალური „მანჩესტერის“ ვარიანტია, რადგან თვითონ ოსკარს 

Iმალიან უნდა ფერგიუსონის გუნდში თამაში“ 

დრობბა ბჭაბასაყარსზე 
" §%«V-სთან საუბარში დიდიე დროგბამ თქვა, არ ვიცი, დავრჩები 
თუ არა „ჩელსიშიო“. კოტდიუვარელი „ფორვარდის აზრით, მის კარი– 

ერაში დაღგა დრო, როცა სხვა ქვეყანაშიც უნდა სცადოს ბედი. 
= „ჩელსი“ ისეთი ამბიციური. აღარაა, როგორიც თავიდან იყო. – 

"განაცხადა დროგბამ –- ახლა გზაგასაყარზე ვარ და, რაც შეიძლება, 
გაა) უნდა, გადავწყვიტო, დავრჩები თუ არა ამ გუნდში. სხვა ლიგე- 
ბში თამაშის სურვილიც მაქვს. ყველაზე მეტად კი პრიმერადივიზიონ. 
და სერია # მხიბლავს“ 

ტევესი 0ნტერზე ფიქრობს 
პარლოს ტევესი „ინტერში“ გადასვლის ვარიანტმა. დააფიქრა. 

"ჰემის" არგენტინელი ფორვარდი ახლა ნაკრებთან ერთად ვარ- 
ჯიშობს და „კოპა ამერიკისთვის“ ემზადება. მისი. ყიდვა „ინტერს“ 8. 
„მანჩესტერს“ უნდათ, და იტალიური კლუბის შანსი უფრო მე 
"რადგან იქ ბევრი არგენტინელი. თამაშობს. 
“ავიცრ რომ „ინტერი“ დაინტერესებულია – თქვა ტევესმა –– კარგი 
იქნებოდა, სერია #-ში ძალების მოსინჯვა, განსაკუთრებით იმ გუნდში, 
სადაც არაერთი არგენტინელია, ამასთან. დაკავშირებით, „ინტერის“ 
„ .. „ჩემი. აგენტი: რამდენჯერმე. მაუი. მაგრამ ჯერ 

    

   

    

  

   
   

   
„მანჩესტერის“ მეორე. მწვრთნელმა, ალექს ფერგიუსონის. თა- 

'ნაშემწე კარლუშ. კეირუშმა განაცხადა, რომ. შოტლანდიელის წასვ-     

      _ კარიერაში არაერთი ჯილდო. მოიგო. –– თქვა პორტუგალიელმა 
„სთან მუშაობით ბევრი რამ ვისწავლე და ვიმედოვნებ, რომ ოდე- 

იდ, კიდევ ორი წლით დარჩება „მანჩესტერში“     
13 ივნისი, 2007 სარტიელი 

  

გაქა ხუციშვილი ა



სოლანომ. ნაპრები იშარა 
„ნიუკასლის“ ნახევარმცველმა წოლბერტო. სოლანომ . ნაკრებში 

დაბრუნება. იუარა, 
მან ორი წლის წინ გამოაცხადა სანაკრებო. კარიერის დასრულების! 

შესახებ, რადგან, ქვეყნის. ფეხბურთის ფედერაციის პრეზიდენტ! 
ლიტიკა დაუწუნა და არაერთხელ” საჯაროდ. გააკრიტიკა. მწ, 
ხულიო სეზარ ურიბეს სურდა სოლანოს დაბრუნება „კოპა. ამერი, 
სთვის“, მაგრამ ნიუკასლელმა არ ისურვა... 

სამაგიეროდ, გამომახებულია კლაუდიო პიზარო, რომელიც. , 

ნიდან“ „ჩელსიში“ გადავიდა. პიზაროც სოლანოსავით აჯანყდა. შარ“ 

შან, როცა ნაკრები ჩილეში ·ამხანაგური. მატჩების სადამ მობი. იყო 

ჩასული და თვითნებურად. მიატოვა. ნაკრები: 
გამოძახებულები არიან ჯეფერსონ ფარფანი და პაულუ მერუროც. 

ჯიხლეტი: მშვიდად, ფული იქნება! 
„ლივერპულის“ თანამფლობელმა ჯორჯ ჯილეტმა დაამშვიდა. 
“"ე--". 
ნადო დახარჯავს. შემადგენლობის გასაძლიერებლად. 

მმასხიან. ჯილეტის თქმით, ის და მისი ბიზნესპარტნიორი ტომ ჰიკ- 

სი არ აპირებენ. გირვანქების გადავრას ისე, როგორც მთვრალი” მეწღ“ 
ვაურები. ჯილეტმა. ისიც ბრძანა, რომ ბენიტესის ნათქვამი, ფეხბურ- 
თელების საყიდლად პატრონი ფულს არ გვაძლევსო, ტყუილია... 
„რაფაელ ბენიტესმა ჯერ. კიდევ თებერვალში წარმოგვიდგინა კლუ- 

ბის განვითარების პროგრამა და ამის მიხედვით ვმოქმედებთ. ჩვენ არ. 
გვაქვს. უფლება, ფული აქეთ-იქით ეყაროთ. ქომაგებს ვარწმუნებთ, რომ. 
დიდძალ ფულს დავხარჯავთ, ოღონდ“ ეს. სას უნდა ვაკეთოთ“. 

სოფიის „ლევსკის“ მწვრთნელი სტანიმირ სტოილოვი ჯიმი ფლოიდ. 
ჰასელბაინკს შეხვდა და ბულგარეთში თამაში. შესთავაზა. : 

„მალიან ძნელი. იქნება ჰასელბაინკის. დაყოლიება, 83-24 იმედს არ 

ვკარგავთ” -– 'ფქეა სტოილოვმა: 
35 წლის, ჰოლანდიელი ფორვარდი ბოლოს „ჩარლტონში“ იყო, რო- 

მელიც. პრემიერლიგიდან გავარდა, ფეხბურთელს კი კონტრაქტი: დაუ: 
მთავრდა. და. თავისუფალი. აგენტია, 

ბარტეზი ბაღმა გავიდა 
ფაბიენ ბარრე%ი მექსიკურ „ნეკაქსაში“ გადავიდა. ამის შესა“ 

ხებ კლუბის პრეზიდენტმა” ხავიერ. პერეს ტუფერმა. განაცხადა: „ოფი- 

ციალურად ვადასტურებთ, რომ ერთი წლის განმავლობაში: აცმა 
ჩვენთან. ითამაშებს“ 

35 წლის ფრანგს წაკრების მაისურა 87-ჯერ მოურგია და ფი. 
და მსოფლიოს. ჩემპიონატი. მოუგია. 

ფაბიენ ბარტეზი ბოლოს „ნანტში“ იყო, საიდანაც აპრილის მიწუ– 
რულს წავიდა. ერთ-ერთი მატჩის შემდეგ მეკარეს. სტადიონის გარეთ. 
გაავებული ფანები დახვდნენ და ცემა დაუპირეს. ბარტეზი. გაბრაზდა 
და „ნანტიდან“ ჩემპიონატის. დასრულებამდე. აიბარგა. 

კაბულობას ანტონიო იპისრებს 
ბრაზილიელი მცველი მარკოს ანტონიო „ოსერმა“ იყიდა პორ- 

ური „ლეირიადან“, ფრანგული კლუბის ვიცე-პრეზიდენტმა ჟერარ? 
2 გუშინ თქვა, რომ ტრანსფერი. უკვე მოგვარებულია და ქაღა: 

ლდღებიც ხელმოწერილია. ე 
24 წლის ანტონიოს ადრე „პორტუში“ და „ჟილ ვისენტეში“ უთამა- 

„ შია. „ოსერში“ იგი იოან კაბულს შეცვლის, რომელიც „ტოტენჰემში“, 

_ ეფსტაფიოსი დაცვაუ0 
საბერძნეთის ნაკრების მცველი ეფსტაფიოს ტავლარიდისი „ლი- 

ლიდან“ „სენტ ეტიენში“ გადავიდა და: სამწლიანი "კონტრაქტი: გააფო- 
რმა. 27 წლის ბერძენმა სამი სეზონი გაატარა „ლილში#“. წევით 
100-მდე მატჩი ითამაშა, ხოლო ჩემპიონთა ლიგაში 1L 
ტავლარიდისმა კარიერა. „ირაკლისში“. 1996 წელს დაიწყო, 200Lში; 

კი ლონდონის „არსენალში“ გადაბარგდა, სადაც მეტწილად სათადი, 
რიგოებში იჯდა : 

ბარსია ელიტაში დაბრუნდა _ 
„ლე მანიდან“ „სოშოში“ წასული მწვრთნელის, ფრედერიკ. ჰან– 

ცის ადგილი რუდი გარსიამ" დაიკავა. 
„სენტ ეტიენის“ ვოფილი თავკაცი, გარსია ბოლოს მეორე დივიზიო-. 

ნის „დიჟონში“ მუშაობდა, ახლა კი ელიტაში დაბრუნდა. ' და ლე 
მანთან“ ორწლიან კონტრაქტს მოაწერა ხელი: 

შინავარრა ბაქინქეს. 
გამომძიებლების მოთხოვნით, ტაილანდში ტაკსინ შინავატრას 

საბანკო ანგარიშები. გაყინეს. შინავატრა. ტაილანდის. ყოფილი ·პრე- 
მიერ-მინისტრია და ამჟამად. „მანჩესტერ "სიტის“ 'შემენას ცდილობს. 
იგი შარშან სამხედრო გადატრიალების შედეგად გადააყენეს პოსტიდან. 
„სიტის“ ადვოკატებმა ყოფილ პრემიერს წერილობითი გარანტია სთ- 
ხოვეს იმის დასტურად, რომ ნამდვილად შეძლებს 90 მილიონის გადა-. 
ხდას. შინავატრას. ადვოკატმა. დაარწმუნა აირანევ. ანგარიშების. 
გაყინვა პრობლემებს არ შეგვიქმნისო, 
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საფრანგეთის ბარსელონა 
საზვეიოლა რებლ სს, ელაპვარაპება 
ესპანური პრიმერას დამთავ- 

რებამდე ბოლო, გადამწყვეტი ტუ- 
რი დარჩა, რომელშიც გაირკვევა, 
გახდება „ბარსელონა“ ლა ლიგის 
ჩემპიონი მიჯრით მესამედ თუ არა. 
ცოტა ხნის წინ უკვე მოგახსე- 

ნეთ, რომ „ბარსა“ 2007-2008 წლე- 
ბის სეზონისთვის გუნდის „ფრან- 
გული. სამეულით“ გაძლიერებას 
აპირებს. ლაპარაკია ტიერი ანრის, 
ერიკ აბიდალისა და იაია ტურეს 
მოყვანაზე. 
კატალონიურმა გაზეთებმა უკვე 

აღნიშნეს, რომ გაისად „ბარსელო- 

ნას“ მაისურაზე M4#0C IM წწ ტეს- 
Cნ უნდა ეწეროს, თუმცა... 

„ბარსას“ თავკაცობა ახლა გაც- 
ილებით მეტად „ფრთხილობს და. 
წინდახედულად მოქმედებს, ვიდრე 
შარშან. 2006 წელს კატალონიე- 
ლებმა ანრისთან თითქოს შეთანხ- 
მებას მიაღწიეს, მაგრამ ფრანგმა 
ჩემპიონთა ლიგის ფინალის შემდეგ, 
უეცრად განაცხადა, „არსენალში“ 
ვრჩებიო და მთელი კატალონია გა– 
ნცვიფრებული' დატოვა. 
უპირველეს ყოვლისა, ხუან ლა- 

პორტას ბანაკმა. სასურველი ფეხ- 
ბურთელების წარმომადგენლებთან 
ზელშეკრულებები გააფორმა, ანრის, 
აბიდალისა და ტურეს აგენტები, 

წინასწარი შეთანხმებით, ვიდრე სხ- 
ვა დაინტერესებულ კლუბთა შემ- 
ოთავაზებებს განიხილავდნენ, უმალ 
„ბარსას“ სურვილს გაითვალისწი- 
ნებენ. 

გარდა ამისა, ფეხბურთელებს სთ- 
ხოვეს, რომ მათ „ბარსაში“ გადა- 
ბარგების სურვილი საჯაროდ გამ- 
ოეთქვათ. სადღეისოდ „კამპ ნოუ- 
ზე“ სავარაუდო გადასვლის შესა- 
ხებ მედიასთან დაუფარავად მხო- 
ლოდ აბიდალმა ისაუბრა. რაღაც 
მსგავსი გააკეთა ანრიმაც, ოღონდ, 
მოგეხსენებათ, ის „არსენალისგან“ 
დიდად დავალებულია, პირდაპირ 
ჩივილს ერიდება და მხოლოდ ირი- 
ბად მიანიშნებს –- ჩემმა ამჟამინ- 
დელმა კლუბმა ისეთი შემადგენლ- 
ობა ვერ შეკრიბა, რომლითაც ტი- 

ტულების მოგება შეიძლებაო. 
ფეხბურთელთა წარმომადგენლე- 

ბთან საერთო ენის გამონახვის შე- 
მდეგ, „ბარსას“ უფრო რთული ნა- 
ბიჯის გადადგმა მოუწევს, კატა- 
ლონიელები უშუალოდ ანრის, აბი- 
დალისა და ტურეს კლუბებთან უნ- 
და გავიდნენ მოლაპარაკებაზე. 

აქ კი თავს სხვა პრობლემა იჩენს. 
საქმე ისაა, რომ ბარსელონური ბა- 
ნაკი სატრანსფერო საკითხში ერ- 
თსულოვანი არ არის. კლუბის დი- 
რექტორატშიც ღა სამწვრთნელო 
შტაბშიც არის ხალხი, რომელიც 

ჭირვეულ აწრის უნდობლად უყუ- 
რებს და მოითხოვს, რომ სანამ „არ- 
სენალთან“ სერიოზულ მოლაპარა- 
კებას წამოიწყებენ, ჯერ ბოლომ- 
დე გაარკვიონ საქმე ფრანგის აგენტ. 
ჟერომ ანდერსონთან –- ვაითუ, უც- 
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ნაური ტიერი ბოლო მომენტში ის- 
ევ გაჯიუტდეს და სატრანსფერო 
დავთრები შარშანდელივით აგვერ– 
იოსო. აბა, ვინ ფიქრობდა, 2006- 
ში „კამპ ნოუზე“ ეიდურ გუდიონ- 
სენის მოყვანას, ყველას ანრი ჰყა- 
ვდა „ბარსელონას“ ფორმაში წარ- 

მოდგენილი. · 
ხსენებული ანდერსონი კი „ფრანს 

ფუტბოლის“ წინააღმდეგ სასამა- 
რთლოში სარჩელის შეტანას აპი- 
რებს. ამ გამოცემამ. მკითხველს 
ანრის „ბარსელონაში“ გადასვლის 
ამბავი აცნობა. 

„ბარსა და ანრი თითქმის შეთა- 

ნხმდნენ“ –– ეწერა „ფრანს ფუტ- 
ბოლის“ თავფურცელზე და იქვე 
იყო ცნობა, რომ ფრანგის წარმო- 
მადგენელი ანდერსონი კატალონი- 
ური გრანდის სპორტულ დირექ- 
ტორ ჩიკი ბეგირისტაინს საიდუმ– 
ლოდ შეხვდა და სამწლიან კონტრ- 
აქტზე შეუთანხმდა. გაზეთის ვერ- 
სიით, „ბარსა“ 25-30 მილიონს გა– 
დაუხდის „არსენალს“, ანრი კი „კა– 
მ3 ნოუზე“ გატარებულ ყოველ სე- 
ზონში 10 მილიონ ევროს მიიღებს. 

მის აგენტს „ფრანს ფუტბოლის“ 
სენსაციური ცნობა სასტიკად არ 
მოეწონა. ანდერსონმა „დეილი ტე- 
ლეგრაფთან“ ინტერვიუში განაცხ- 
ადა, ბეგირისტაინთან არავითარი 
შეხვედრა არ მქონია და, საერთოდ, 

ვაპირებ, იურიდიული კონსულტა- 
ციები გავიარო, „ფრანს ფუტბოლს“ 
როგორ უნდა ვუჩივლოო. 

„ბებერი“ ანრისგან განსხვავებით, 
„მონაკოს“ ნახევარმცველს იაია 

ტურეს კარიერის საუკეთესო წლე- 
ბი წინ აქვს. უკვე 6 სეზონია, აფ- 
რიკელი ფრანგულ ლიგაში ბურთ- 
აობს და მხოლოდ 24 წლის გახ- 
ლავთ. აწრიზე უმცროსია ერიკ აბი- 
დალიც. საფრანგეთის ნაკრებისა და. 
„ლიონის“ მარცხენა მცველი. 28 
წლისაა. 

აბიდალმა „ლიონის“ პრეზიდენტ, 
ჟან-მიშელ ოლას. სთხოვა, რომ „ბა– 
რსაში“ მისი გადასვლა არ გაერ- 
თულებინა. პრეზიდენტმა ეს თხო- 
ვნა პირიქით გაიგო და აბიდალში 
20 მილიონი ევრო მოითხოვა. ამან 
„ბარსელონას“ უფროსობა შოკში 
ჩააგდო, უკანახაზელის სანაცვლოდ 
ამხელა ფულის გადახდას არ ვაპი- 
რებთო. 

„ბარსა“ არც იაია ტურეს შეძე- 
ნისთვის გეგმავს ჯიბეების დაცა- 
რიელებას, კატალონიელთა თავკა- 
ცობამ იცის, რომ წლეულს ნახე- 
ვარდაცვაში მოტამ და ედმილსო- 
ნმა მოიკოჭლეს და ახალი ხალხის 
მოყვანაა საჭირო. მიუხედავად ამი- 
სა, „მონაკოს“ ზღაპრულ. თანხას 
არავინ გადაუხდის. თუმცა ჯერ უც- 
ნობია, სამთავროს კლუბი ტურეს 
სანაცვლოდ რას მოითხოვს. 

ახლა იმათზე, ვინც „ბარსელონა– 
დან“ წასვლას აპირებს. ესპანეთში 
ამტკიცებენ, რომ. ხავიერ. სავიოლა 

  

მომავალ სეზონში... მადრიდის „რე- 
ალის“ ფეხბურთელი გახდება. 

არგენტინელი „ბაჭია“ თავის დრ- 
ოზე „კამპ. ნოუს“ ინჩასთა. საყვა- 
რელი. ფეხბურთელი იყო, თუმცა 
გავიდა ხანი, სავიოლასთვის ფრანკ 
რაიკარდის „ბარსელონაში“ ადგი– 
ლი ვერ მოიძებნა და ფეხბურთე- 
ლიც იძულებული გახდა, სხვადა. 
სხვა კლუბში იჯარით ებურთავა. 
წლეულს „ბაჭიას“ შეძენას „ვი- 

ლიარეალი" და. „სარაგოსა“ ცდი- 
ლობდნენ, უმც. სავიოლას. მათი 
შეთავაზებები არ მოეწონა და „ბა- 
რსას" მოსისხლე მტერთან დაიწ- 
ყო მოლაპარაკება, ყოველ. შემთხვ- 
ევაში, ხოსეპ მარია მინგელამ, „ბა- 
რსელონას“ პრეზიდენტობის ყოფ- 
ილმა კანდიდატმა, ასე უთხრა რა- 
დიო L#C-I-ს; „ვიცი, რომ. ხაგიერ. 
სავიოლას „რეალში“ გადასვლა არა 
ზღაპარი, არამედ სავსებით რეალ- 
ური. საქმეა. მადრიდში. მიაჩნიათ, 
რომ „ბაჭია“ გაისად სწორედ მათ 
გუნდში ითამაშებს“ 

და, რა თქმა უნდა, სამუელ ეტოო 
და „მილანი“ იტალიური „გაძეტა 
დელო სპორტის“ ცნობით, „მილან 
გადაუწყვეტია, ლა ლიგის ჩამთაე- 
რებისთანავე კამერ 
მადგენლებს შეხვდეს და. სა! 
ლის „სან სიროზე“ შესაძლო. გა- 
დასვლის შესახებ მოეთათბიროს. 

„როსონერი“ მზადაა, ეტოოში 40 

მილიონი ევრო გადაიხადოს. 
იგამეტა" ამტკიცებს, რომ მილა- 

ნური კლუბი ეტოოს აგენტ ხოსე 
მარია მესალესთან საერთო. ენას 
მალე. გამონახავს – იტალიური 
მედიის ვერსიით, „როსონერის“ ხა- 
ლხი მესალესს ათენში, ჩემპიონთა 
ლიგის ფინალის შემდგომ შეხე 

              

   დრია და სამუელის. ტრანსფერზე 
ხალისიანად უსაუბრიათ. თუმცა კა: 
ტალონიური „სპორტი“ საპირის 
იროს ამბობს –– ნ, 
ოს წარმომადგენლ 
ნტაქტზე არ” გასულან და, 
თოდ, ლიგის ფინალის დღეს პატ- 
ივცემული. მესალესი „ათენში 

   

    

  

   

  

    

  

ლაც არ გა თ, კამერუნში იყო, 

სადაც ეტოოს ფონდის საქმეებს 
აგვარებდაო 

„მილანი“ კი I7 ივნისს, ანუ ლა 

  

ლიგის დასრულების დ. 
საზე“ სატრანსფერ 
ტანას მაინც აპირებს. იტალ 
ბი კატალონიელებს 40. მილიონს, 
ხოლო თავად ეტოოს სეზონში 6 
მილიონ ევროს. ჰპირდებიან. 

   

  

   

   
   

კამერუნელის გარდა, „მილანს“ 
ორი სხვა ფეხბ ჯ აინტე- 
რესებს – ჯ ხმოლსონი. ღა. 
ტიაგო 

  

გარდა ამისა, სილვიო ბერლუს- 
კონის კლუბმა, შეიძლება, სამომა- 
ვალსეზონოდ მადრიდელი ემერსო- 
ნიც. შეიძინოს. 

ლადო სომერიპი 

სარგიელი



  

   

    

აუ 

რეალს. უახლეს 
ისოღორიაში უმირს 
„მალიორკა“ პრიმერადივიზი- 

ონის სხვა კლუბებისგან იმით გა- 
მოირჩევა, რომ „სანტიაგო ბერნა– 
ბეუდან“ ოცდამეერთე საუკუნეში 
ყველაზე მეტი ქულა წაუღია. ბო- 

ო ექვს სეზონში. კუნძულელთა 
ენდმა მადრიდში სამი. გამარჯვე– 
და ერთი ფრე გაახერხა, 

ასეთი. მაჩვენებლით. „ბარსელო- 
ნასაც“ არ შეუძლია, თავი მოიწო- 
ნოს, კატალონიური გრანდი კი ჯე- 
რვერო ობით ოცდამეერთე საუკუნის 
ლა ლიგის საუკეთესო. კლუბადაა 
მიჩნეული, კატალონიელებმა. „სან- 
ტიაგო ბერნაბეუზე“ ორჯერ მოი- 
გეს და ორჯერ ფრე გაახერხეს. 
ზუსტად ასეთი მონაგარი აქვს გა- 
ლისიურ „სელტასაც“ 
რატომ ვლაპარაკობთ ყოველივე 

ამის თაობაზე? იმიტომ, რომ კვი– 
რას „რეალი“ პრიმერას ბოლო ტუ- 
რში სწორედ „მალიორკას" ხვდე- 

თ ჩებსაც ჩემპიო- 
ნობისთვის კუნმულელთა დამარც- 
ხება სჭირდებათ („რეალს“ სხვა სა- 
ჩემპიონო ვარიანტებიც აქვს, თუმ- 
ცა, ცხადია, თავი ქუდში რომ იგ- 
რძნონ, სტუმარი უნდა შეჭამოს). 

არადა, როგორც, ვხედავთ, ისტ- 
ორიულაძი მაღიირ სულაც არ 
გახლავთ „ცხვარი“ „ბერნაბეუზე“, 
უფრო პი 

   

    

      

ბა და 

          

   

  

კუნძ მპლა- 
ვრობის 2 3 წლ- 

  

ების სეზ იყო, როცა „ 
რკამ“ უიღბლო ვისენტე დელ ბო- 

გრეგორიო მანსანო 

სკეს ნათავკაცები „რეალი“ 5: მო- 
სპო „ბერნაბეუზე“ და მადრიდულ 
ინჩადას კინაღამ ინფარქტი დამა- 
რთა. თუმცა არ დაგვავიწყდეს, რომ 
მალიორკელებს მაშინ სამუელ ეტ- 
ოო ჰყავდათ, გოლზე დაგეშილი შე- 
სანიშნავი ფორვარდი და „რეალის“ 

დაუძინებელი მტერი... 
პალმას გუნდს ამჟამად გრეგო- 

რიო მანსაწო მეთაურობს, მწვრთ– 
ნელი, რომლისთვის ლა ლიგის ბო– 

ლო ტურში „რეალის“ დამარცხე- 
ბა უცხო ხილი არ არის. 

„მადრიდის „რეალი“ ჩვეულებრ- 
ივი ადამიანებისგან შედგება, რომ– 
ელთა ძლევაც სავსებით. შესაძლე- 

  

“ რთა. _ 
ბელია. ოთხმოცდაათ წუთში ბევ- 
რი რამ შეიძლება მოხდეს. ფავო- 
რიტი მასპინძელია, მაგრამ ეს ად– 
რეც ასე იყო, როდესაც „რეალს“ 
პრიმერადივიზიონის ბოლო მატჩში 
მოვუგეთ“ –- განუცხადა მანსანომ 
ჟურნალისტებს. 

1999-2000 წლების პრიმერადივ- 
იზიონის 38-ე ტურში სამეფო გუ- 
ნდმა „ბერნაბეუზე“ „ვალიადოლი- 
დთან“ 0:1 წააგო და საჩემპიონთა- 

თის მიღმა დარჩა. და 
ვინ ხელმძღვანელობდა იმდროინდ- 

ელ „ვალიადოლიდს”? ვინ და, გრე- 
გორიო მანსანო. 

ლადო ხომერიპი 

  

პატარა დანიამ უეფას მოუგო 

უეფამ წინა კვირაში მიღებუ- 

ლი გადაწყვეტილება შეცვალა და 
დანიის ნაკრებს. მომდევნო. ოთხი 

ის კოპენ. 
ასცა. 

2 ივნისს დანია – შვედეთის 

  

   

მს, 

  

გამართვის ნე- 

მატჩი, რომელსაც. ჰერბერტ. ფან- 
დელი სჯიდა, 89-ე წუთზე შეწყდა 
მთვრალი ქომაგის მოედანზე. შე- 
ჭრის გამო. იგი მსაჯის საცემრად 

  

იწევდა. იმ მომენტისთვის ანგარა- 
ში 33 იყო და სტუმრებს პენა- 
ლტი უნდა დაერტყათ. 

უეფამ ამბავი ერთი კვირის წინ 
განიხილა. ღა დანია დასაჯა. –- 
ევრო 2008-ის შესარჩევი მომდე- 
ვნო ოთხი საშინაო მატჩის თამაში 

კოპენჰაგენიდან 250 კილომეტრის 
მოშორებით მიუსაჯა. 
დანიელებშა სასჯელი გააპრო- 

  

ტესტეს, რადგან ქვეყანა პატარაა 
და დედაქალაქიდან 250 კილომე- 
ტრში სათანადო სტადიონი არ არ- 
სებობს, ფაქტობრივად, სხვა ქვე- 
ყანაში უნდა ემასპინძლა მეტი 
ბისთვის. 

უეფამ. ეს გაითვალისწინა და კო- 
პენჰაგენში თამაშის. უფლება. მი- 
სცა. 

  

ვაქა ხუციშვილი 

9ჩ- ვი–კი მადლობით წავილა 
ჟან-პიერ პავენმა „სტრასბური“ მეორედან პირველ ღივიზიონში 

  
სარტიელი 

აიყვანა და გუშინ გუნდიდან წავიდა. 
მან 2006-ის მაისში ჩაიბარა „სტრასბური“, რომელიც მისი პირველი 

კლუბი იყო. სამწვრთნელო კარიერაში. 
„ჩვენ ვერ მოვრიგდით პირობებზე და მან წასვლა გადაწყვიტა. მად– 

ლობას ვუხდით გაწეული შრომისთვის და წარმატებას ვუსურვებთ“ 

თქვა კლუბის პრეზიდენტმა ფილიპ. ჟინესტემ. 
პაჰენმა, რომელსაც. „ჟი-პი-პის“ ეძახდნენ, საფრანგეთის ნაკრებში 54 

მატჩში 30 გოლი შეაგდო. ფეხბურთელობისას კი „მარსელში“, „მილა– 
ნში“ და „ბაიერნში“ უთამაშია, 

ვაჟა ხუციშვილი 

13 ივნისი, 2007 

"კარლოს. დუნგამ „კოპა ამერიკისთვის“ ჟულიო ბაპტისტა გამო 

  
    

· მხეცი ზეს მაბიმბრად 
„იმის გამო, რომ ზე რობერტომ სანაკრებო კარიერა დაასრულა, 

მახა, 

  

რომელიც მადრიდის „რეალს“ 
განათხოვრებელა: 
მეტსახელად „მხეცს“ ეროვნულ ნაკრებში: შარშან სექტემბრის აქ. 

არ უთამაშია + "მაშინ ბრაზილიამ ამხანაგურ. მატჩში. უელსს 
მოუგო. 

'"სარაბოსა წა სმნდიროსი 
”სარაგოსას“ არსენალიდან“ შვეიცარიელი მცველის, ფი 
ეე-ლას:-.--.--____- 
ბის, გაძლიერებას ცდილობს. სენდეროსი იშვიათად ხვდება ძირითად 
შემადგენლობაში, სადაც კოლო ტურე და უილიამ. გალასი. დამკვი- 
დრდნენ. 

' „მირორთან“ ინტერვიუში: „სარაგოსას“. სპორტულმა. დირ 
განაცხადა: „შვეიცარიელი მცველის შეძენა გვსურს, მაგრამ კჯ 

ლაპარაკება არ დასრულებულა". 

· სამშობლოს ერთგული დიარა 
' მადრიდის „რეალის“ ნახევარმცველი. მაჰამადუ დიარა. ბ 
ტურში „მალიორკასთან“ არ ითამაშებს, მალელ. ფეხბურ! 
ბში უხმეს და აფრიკის თასის შეს.რჩევ მატჩში. ეროვნულ. გუნდს 

უნდა დაეხმაროს სიერა ლეონეს წინააღმდეგ 
„ნაკრებს აუცილებლად დავეხმარები 

„რადიო მარკასთან" – „რეალი“ პრაქტიკუ: ე: ; 
ბოლო ტურში შინ „მალიორკას“ ხვდება. ჩემი ქვეყნის. 6 ნა, 

ი მნიშვნელოვანი მატჩი აქვს და ვალდებული ვარ, რი 

'ელგერას ჩამ ზე “ინ 
„მარპას“ ცნობით, სტამბოლის „ბეშიქთაში“ მად. 

დან" ივან ელგერას შეძენას ცდილობს. 
ესპანელ. მცველს · კლუბთან კონტრაქტი ამ. ზაფხულს 

გახანგრძლივებას. არ. აპირებს. მისი. აგენტი. რა 
„ბეშიქთაშის“ წარმომადგენლებს შეხვდა. 

სVIM რმალუერად 
საბუქმეიპერო ბიზნესის ერთ-ერთი ლიდერი 23 03 მადრიდის 

„რეალის“ სპონსორი გახდა. მომდევნო. სამი სბაში 
„სამეფო კლუბის" მაისურას ახალი წარწერა 

8V/III სხვა ობიექტებზეც გამოჩნდება, 

ეკუთვნის და ლონდონის „არსე! 

    

   

    

   

    

   

  

   
ენიმე. დღის. წინ 

    

   
'ეკუთვნის. 

'ნაკოული წ წავარ ს სის აღრრმა 
ფაბიო კანავაროს „ნაპოლიში“ დაბ 

წელი უთამაშია, მაგრამ მას შემდეგ, რაც ჩენ 
მსოფლიოს ჩემპიონს და. „ოქროს. ბურთი 

ევროპული ჯილდო და. მადრიდის „რეალში“ 

ება, 
ჰანავაროს' აგენტმა განაცხადა: „ყველამ. იცის, 

ქალაქის გუნდში სურს: კარიერის დასრულე 
კი ჯერ ნაადრევია“, 

მარრი პალიარიმ ითხოვა 
„მილანის“ ფორვარდი ალესანდრო მატრი მომავალ ს 

ლიარიში" გაატარებს. სარდინიულმა კლუბმა, მატრის. კონტრ. 
ნაწილი გამოისყიდა. 

23 წლის ფეხბურთელი წინა სეზონში განათხოვ 

მინიში“ და 28 მატჩში 4 გოლი შეაგდო. 

ბარსა საფხელში დაიბერტყება 
„დიარიო სპორდის“ ცნობით, ამ ზაფხულს „ბარსელონა“ რვა. 

ფეხბურთელის გაშვებას. აპირებს. 
წამსვლელთა სიაში „არიან: ჯოვანი ვან ბრონკჰი 

ლილიან ტურამი, რაფაელ მარკესი, ტიაგო მოტა, ე 
აგო ესკერო და ეიდურ გუდიონსენი, რომელსაც „მანჩესტერი“, „ნიუ- 

კასლი” და” „ვესტ ჰემი“ ეპატიჟებიან. 

ჰარის უნდა ალიუ 
“„პორტსმუთის“ მწვრთნელმა ჰარი რედნაპმა განაცხადა, რომ 

„ლიონიდან“ ალიუ. დიარას” ყიდვა. უნდა. 
„სწორედ ისეთი ნახევარმცველია, რომელიც ჩვენი გუნდის შუახაზს 

საგრძნობლად. გააძლიერებს“ – თქვა. რედნაამა. 
დიარას ფასი ხუთი მილიონი გირვანქა" 

. მცველი ჩრდილოეთიდან 
გბლექბერნმა“ ოფიციალურად დაადასტურა, რომ „საუთჰემა- 

ტონიდან” იყიდა ჩრდილოეთ ირლანდიის ნაკრების მცველი კრის ბერ– 

დი, რომლის შეძენასაც „ფულემი“ ციალობდა 
ბერდის სანაცვლოდ „ბლექბერნმა“ 2 მილიონ 500 ათასი გირვანქა. 

გადაიხადა. 

            

     

  

ომ ფაბიოს 
გრამ. ამაზე ლაპარ.     ება, მა 

  

    

    

    

ვაჟა ხუციშვილი 

MI



         

  

    – სინიორ ვალდანო, 'მსოფლი– 
ოს ჩემპიონატში მონაწილეობასა 

და გამარჯვებაზე ალბათ ბავშგო– 
ბიდან ოცნებობდით. 

– რაც თავი მახსოვს, სწორედ 
ამაზე გოცნებობდი, ოღონდ, აქვე 
ერთ რამესაც გკითხავთ: რა უფრო 

უცნაურია, მსოფლიოს ჩემპიონობ- 
აზე სამი წლისა რომ ოცნებობ თუ 
ოცდაზხუთისა? პირადად მე ვფიქრ- 

ობ, რომ ნებისმიერ ასაკში ოცნება 
ამა თუ იმ ცხოვრებისეული მი%ნ- 
ისკენ სვლის საშუალებაა, ყოველი 
თვის ასე იყო ჩემთვის, ადამიანის» 
თვის, რომელმაც აღმასვლებითა და 
ჩავარდწებით სავსე კარიერა გავი– 
არე. მახსოვს, „ალავესში'' რომ ვთა- 
მაშობდი და პირველი ლიგაში და» 
რჩენა-არდარჩენის მატჩისთვის ვე- 
მზადებოდი, წინა საღამოს მსოფ– 
ლიოს ჩემპიონატის ფინალში. თამ- 
აშზე ვიოცნებე. ერთი · შეხედვით, 
ასეთ დროს ასეთ რამეზე ფიქრი 

ნამდეილი სიგიჟეა, მაგრამ, ეფიქ- 

რობ, პროფესიონალ ფეხსბურთელ- 
ებს სჩვევიათ თავის მწვერვალზე 
წარმოდგენა. ეს საერთო თვისება. 
უნდა იყოს. დამეთანხმებით, ფეხბ– 
ურთში მწვერვალთა მწვერვალი 
მსოფლიოს ჩემპიონატის ფინალია, 
აქ გოლის გატანა კი ტორტის წვე- 
რზე მარწყვს ჰგავს, 

– ზომ არ აჭარბებთ? ერთხე- 

ლაც გაიმეორეთ, თუ შეიძლება, 
"რამდენი წლის იყავით, მსოფლი- 
ოს ჩემპიონატის ფინალზე ოცნება 
რომ დაიწყეთ? 

– სამი თუ ოთხი წლისა. მარ- 
თლაც. ყოველთვის. პროფესიონალ 
ფეზბურთელობაზე ვოცნებობდი და 
ერთხელაც არ შემპარვია ეჭვი, რომ 
ოცნება. ამიხდებოდა, მოგვიანებით, 
ბუნებრივია, ცხოვრებამ თავისი სი- 
რთულეები შემახვედრა და ყველა- 
ფერი იმაზე გვიან მოხდა, ვიდრე 
ველოდი, მაგრამ ამბიცია, რომელ 
მაც მთელი კარიერა გამატარები- 
ნა, ყოველთვის ჩემში იყო. 

– მეტსახელად „ელ ფილოსო- 
ფო“, ანუ ფილოსოფოსი რატომ 
შეგარქგეს? 

– ყოველთვის საფეხბურთო და 

კულტურულ საზოგადოებათა და- 
მაკავშირებელი ძაფივით ვიყავი, იც 
ით, არგენტინაში კულტურული სა– 
'ოგადოებიდან საფეხბურთოში გა- 
დასასელელი ხიდი მრავალს გად“ 
აუვლია, მათ შორის, მწერლებს, 
მარიო ბეწედეტის, ვარგას ლოსას, 
საბატოს და ოსვალდო სორიანოს, 

პირიქით, საცეხბურთოდან კულტუ- 
რულში გადასელის ინტერესს კი, 
ეაგლახ, ფეხბურთელები არ იჩენ- 
ენ, ჰოდა, ვინაიდან იმთავითვე ფი- 

ქრი მჩვეოდა, პრესამ „ელ ფილო 
სოფო“ შემარქვა, 

– მსოფლიოს ჩემპიონი თქვენ 
986 წელს გახდით, მაგრამ მანა- 
მდე, ოთხი წლით ადრე, ესპანეთ- 

ში, გამართულ მუნდიალზეც მიი– 
ღეთ ორ შეხვედრაში მონაწილე- 
ობა, რა პრობლემებს წააწყდით 
ესპანეთში? 

– 982 წელს პირველ შეხეედ- 
რაში ბელგიას შევხვდით. იმ დღეს 
მე თაეიდან სათადარიგოთა სკამზე 

ვიჯექი, მოედანზე კი მას მერე შე- 
მიშვეს, რაც მეტოქემ გოლი გაგვ- 
იტანა, ასეთ ვითარებაში ჩავარდნ- 

ილი გუნდის წევრის კეალობაზე 
ცუდად წამდეილად არ მითამაშია 
და მწერთნელებმა მეორე შეხვედ» 
რაში, უნგრეთთან, უკვეე I კაცში 
მაწდეს ადგილი, მაგრამ, საუბედუ- 

=. 
  

  

  

რუბრიკის მომღე. 
სტუმარია არგენტინელი 

ხორხე ვალდანო –– 1986 წლის 
მსოფლიოს ჩემპიონი. 

შეშრასსყოფილი 
მ”ყედა)ი 

როდ, კოჭი და მუხლი დავიშავე, 
რის გამოც დანარჩენ მატჩებში მო 
ნაწილეობა ვეღარ მივიღე. ეს ჩემ– 
თვის დიდი დარტყმა იყო, მეგონა, 
რომ ცხოვრების მთავარი შანსი ხე– 
ლიდან გავუშვი. მერედა, ჩემპიონ- 
ატი ტარდებოდა ესპანეთში, ქვეყ- 
ანაში, სადაც საკლუბო ფეხბურთს 

ვთამაშობდი. იმ დღეებში ნამდვილ– 
ად ვერ წარმოვიდგენდი, რომ მსო- 
ფლიოს ჩემპიონატზე წარმატებით 
გამოსვლის შანსი კიდევ მომეცემ– 

ოდა. 

– მაშ, ოთხი წლის შემდეგ ოც- 
ნებას რომ აიხდენდით, აღარ გეგ- 
ონათ? 

–– არა, ნამდვილად არა. უნგრე– 
თის ნაკრებთან მიღებულმა ტრავ- 
მამ გული ისე გამიტეხა, რომ ოპ- 

ტიმიზმი საერთოდ დაკარგული მქ- 
ონდა. ერთი ხანი რომ გავიდა, ისევ 

დავიწყე ნელ-ნელა მომავალსა და 

კერძოდ, 1986 წელზე ფიქრი, მაგ– 
რამ მაშინ იმედი სრულიად დაკა– 
რგული მქონდა. 

– და მაინც, იქნებ უფრო დეტ- 
ალურად შევჩერდეთ 982 წლის 
ჩემპიონატზე? ოთხი წლის შემდეგ, 
მექსიკაში, ამბობდნენ, რომ არგენ- 
ტინის ნაკრებში ფეხბურთელთა 
შორის დაპირისპირებები იყო, მა– 

გრამ გუნდი მაინც მსოფლიოს ჩე– 
მპიოწი გახდა. 1982-ში? 

– ესპანეთში ჩვენ 978 წლის 
მსოფლიოს ჩემპიონი ნაკრებისა და 
986 წლის, ანუ მომავალი ჩემპიო- 
წის შემადგენლობათა ნაზავი გეყ- 
ავდა, მაგრამ მომავლის ხალხი ჯერ 
არ იყო საუკეთესო ფორმაში. მარ- 
იო კემპესის დრო უკვე გადიოდა, 

დიეგო მარადონა კი ჯერ იკვლევ“ 
და გზას მწვერვალისკენ. და. მაი– 
ნც, ჩემი ღრმა რწმენით, გუნდის 
წარმატება მარტო სახელებსა და 

გვარებზე არ არის დამოკიდებული, 
ბეერი რამ, უბრალოდ, საჭირო დრ- 
ოსა და ადგილას უნდა დალაგდეს, 
მაგალითად, 986 წლის მსოფლი- 

ოს ჩემპიონატის შესარჩევი შეჯი- 

ბრება ძალიან ცუდად ჩავატარეთ 
და მექსიკაში ისე ჩავედით, როზ 

1 ს მე კაშ) 

ჩვენგან დიდ წარმატებას არავინ 
ელოდა. ამასთან, მართალი ბრძან- 

დებით, გუნდში დაძაბულობა იყო, 
მაგრამ შეჯიბრი რომ გახურდა, ნა- 

კრები ეშხში შევიდა და თამაშიდ– 
აწ თამაშამდე გაძლიერდა. ასეთი 

ფერისცვალება ცხოვრებაში აღარ 
მინახავს. კორეასთან ჰირველი თა- 

მაშის წინ გამარჯვებაში თავადაც 

კი არ გახლდით დარწმუნებულნი, 
ბოლო თამაშის წინ კი ეჭვი არ 

გვეპარებოდა, რომ გერმაწიას დავ- 

ამარცხებდით. 
– ფეხბურთელებს შორის და- 

ძაბულობა რამ მოხსნა? 
– გუნდმა დაგროვებულ პრობ- 

ლემებზე ბევრი ილაპარაკა. ჩვენს 

შორის რამდენიმე ფრიად დაბრძე- 

ნებული ადამიანი იყო, რომელთაც 

კრება მოიწვიეს და ყველაფრის გა- 
რკვევაც ითავეს. იმავდროულად, არ 

უნდა დაგვავიწყდეს მოედანზე მი- 
მდინარე ამბებიც, ჩვენ თამაშს თა- 

მაშზე ვიგებდით და ესეც თავისას 

აკეთებდა. 

– პირადად თქვენ ძალიან მო- 

ბილიზებული ჩანდით, კორეასთა- 

ნაც სწორედ თქვენ გაიტაწეთ პი- 
რველი გოლი.. 

– მართალი ბრძანდებით. ეს გო- 

ლი, როგორც ჩემთვის, ასევე მთ– 
ლიანად ნაკრებისთვის მეტად მნი– 
შენელოვანი იყო. სწორედ ამ გო- 
ლმა მოხსნა დაძაბულობა და წარ- 
მატებების გზაზე დაგვაყენა, ჩვენ 

კვლავ წამდვილი გუნდის პრინცი- 
პით დავიწყეთ მოქმედება, მოკლედ, 
მაშინდელ არგენტინის ნაკრებში 
ორი გადამწყვეტი ფაქტორი მოქ- 
მედებდა, გუწდი და მარადონა, რო- 

მელსაც სულ სხვა სიმაღლეზე შე- 

ეძლო ავეყვანეთ. 
– მართალია, რომ მწვრთნელ– 

ებმა დიეგო მარადონას მთელი დრ- 
ოის სავარჯიშო. მინდორზე გატა- 

რება აუკრძალეს? 
– დიახ, მართალია, ჩვენ, ფეხბ- 

ურთელები ბანაკში რომ შევიკრი- 
ბებოდით, მარადოწას ბეზრდებოდა 

და მოედანზე გადიოდა ბურთის გა- 
საგორებლად, საერთოდაც, კარლოს 

მერეე ელები იერი ერევეეე ელლი 
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ბილარდო ცდილობდა ჩვენი, ფეხ- 
ბურთელების ეწერგია უყაირათოდ 
არ დაეხარჯა, მით უფრო იმიტომ, 
რომ მექსიკაში ზღვის დონიდან სა– 

კმაოდ მაღლა ვიყავით დაბანაკებ– 
ულწი. ერთი სიტყვით, ყველაფერი 
პირიქით იყო, ხშირად, ფეხბურთე- 
ლებს თამაში გეინდოდა, მწვრთნე- 
ლები კი გვიკრძალავდნენ, 

– პირველ შეხვედრაში თქვენ 
ორი გოლი შეაგდეთ. როგორ იმო- 

ქმედა ამ გოლებმა ტურნირზე? 
– ამ ორმა გოლმა ისეთ იშტა- 

ზე მომიყვანა, რომ მთელი ჩემპიო- 
ნატის განმავლობაში ფსიქოლოგი- 

ური პრობლემა აღარ მქონია. მექ– 
სიკაში ახალჩასულს ზღვის დონ. 
იდან ასე მაღლა მოხვედრამ ჯჯანმ- 
რთელობის პრობლემები შემიქმნა, 
მერე ვარჯიშზეც ერთი ლაზათია– 
ნად მომხვდა და სულ მოვიჩვარე. 
კიდევ კარგი, პირველი თამაშისთვის 

ტრავმა დამიამდა, შემდეგ კი ყვე– 
ლაფერი საკუთარი ძალების შეძე- 
წილმა რწმეწამ განაპირობა. 

= ჯგუფში მოქმედ მსოფლიოს 
ჩემპიონებს, იტალიელებს შეხვდით 
და II ეთამაშეთ. რა გახსოვთ იმ 

თამაშიდან? 

– მატჩი ახალდაწყებული იყო, 
როდესაც საკმაოდ საეჭვო პენალ- 
ტის გამო ჩამოვრჩით, მაგრამ მდ- 
გომარეობის გამოსწორება მოვახე- 
რხეთ, ეს საკმაოდ ძნელი გასაკე- 
თებელი იყო, მაგრამ მაინც შევძე– 
ლით. სხვათა შორის, ამ ერთი მა- 

ტჩის გარდა ყველა მოვიგეთ. მოკ- 

ლედ, იტალიელებთან ფრე კარგი 
შედეგი გახლდათ და მას ჩვენზე 
ცუდად წამჯეილად არ უმოქმედია, 
მეტსაც გეტყვით, იმ თამაშის მო- 
გება რომ ყოფილიყო საჭირო, მო- 
ვიგებდით, 

– მესამე გოლი კი ბულგარე- 
ლებს გაუტაწეთ, ალბათ, ეს იყო 
ყველაზე იოლი თამაში იმ შეჯი- 
ბრში, არა? 

= თამაშის წინ ცოტა ვწერვიუ- 
ლობდით და ეს ბუწებრიევია, რად» 
გან მოგების შემთხვევაში ჯგუფში 
პირეელ ადგილზე გავდიოდით, მა- 

    

   გრამ ბურთი რომ გაგორდა, ყველ- 
აფერი კარგად აეწყო. ახლა როი 
ეფიქრობ, ორ გოლზე მეტის გატ- 
ანაც შეგვეძლო, 

– ინგლისის ნაკრებთან თამა- 
ში კი ყველას კარგად ახსოვს... 
თუმცა მაწამდე იყო რთული მატ- 
ჩი ურუგვაისთან. რა გახსოვთ იმ 

სამხრეთამერიკული. დერბიდან? 
– ურთულესი მატჩი იყო. თავ- 

იდან ურუგვაელებმა ყველა წიჭიე- 
რი ფეხბურთელი სათადარიგოთა 

სკამზე დასვეს, მოედაწზე კი «ა: 
იკურად ძლიერები გამოუშ; 
გრამ. მათთან თამაშს ალღო იოლ- 
ად ავუღლეთ და გოლი გავიტანეთ. 
ეს რომ დაინახა, მეტოქემ ნიჭიე- 
რების შემოყვანა დაიწყო და მარ- 
თლა გაგვირთულა საქმე, ამასობა- 
ში, მარადონას გოლი არ ჩაუნსვა- 

ლეს. რომ ჩაეთვალათ, ყველაფერი 
კარგად აეწყობოდა, მაგრამ, ვაგლას, 
მხოლოდ (0-ს ვიგებდით და რის. 

კზე წასელასაც ვეღარ ვბედავდით, 
რადგან უკვე პლეი ოფის. ეტაპი 
იყო, მახსოვს, თამაშის მიწურულს 
გვარიანი ნერვიულობა მოგეიხდა. ჯ 

– შემდეგმა მატჩმა კი ინგლი-“ 
სთან გიწიათ. ეს შეხვედრა განს- 

აკუთრებით იმიტომ იყო დაძაბუ- 
ლი, რომ ცოტა ხნით ადრე ორმა 
ქვეყანამ ერთმანეთში იომა. როგ: 
ორ გაართვით მატჩისწინა დაძმაბ- 
ულობას თავი? > 

– ჩვენ ყველა ღონეს ვხმარობ- 

დით, მხოლოდ ფეხბურთზე რომ 

გვეფიქრა, პრესა-ტელევიზია კი ყვე- 
ლა ღონეს ხმარობდა, ვითარება სხ- 

ვა კალაპოტში რომ გადაეყვანა. მე 
ორე მზრივ, ფოლკლენდის კუნძუ- 
ლებისთვის ომი მართლაც. ძალიან 
ცოტა ხნის დასრულებული იყო და 

მისი უგულებელყოფა არაფრით გა- 
მოდიოდა, გარდა ამისა, არგენტინა 
ინგლისის წინააღმდეგ საფეხბურთო 
კლასიკაა და არც ამის გაუთვალ-. 
ისწინებლობა იქნებოდა. როდესაც 

ერთმანეთს ეს ორი გუნდი ხედება, 
ყოველთვის დიდი დაძაბულობა და 

მოლოდინია, ეს კი, ბუნებრივია, უპ- 
ირველეს ყოელისა, ამ ორი გუწდ- 
ის ფეხბურთელებმა ვიცოდით, ჩო- 
ლო, რაც შეეხება საკუისრივ VI ია“ 
მაშს, მასზე ჩემი აზრი ასეთია: არ- 
გენტიწის ნაკრებმა იმ. დღეს ყვე“ 
ლაზე ცუდად ითამაშა, მარადონას 

გოლებმა კი მატჩს მითიური აურა 
შეუქმნეს, ისეთი, როგორსაც ის არ 
იმსახურე 

– ჯადღოსწური მეორე გოლის 
დროს თქვენ მარადონას გასწერივ 

გარბოდით. ალბათ, რა უნიკალუ: 
რად დაინახეთ ეს ყველაფერი, არა? 

– გამყოლი. კამერით. გადადებ 

ულ კადრს. ჰგავდა. იმ. მომენტ. 
მე ეაკეთებდი იმას, რაც წებისწიე“ 

რი კარგი იავდამსხმელის ყაყუია. 
– მარადონას გასწვრივ ჩივრბო- 
დი, რათა ბოლოს მორეულ ძელი, 
პასის არჩევანი შემეთავაზებინა, (ა. 

რაოდენ. გასაკვირი. იყო. ჩემივის, 

ისევე როგორც. სხვებისთვის, რო” 
დესაც თამაშის შემდეგ, გასახდე“ 
ლში დიეგომ მითხრა, პასის ; 
რწოდებას ვაპირებდი და. ბილი! 
დე შენს საუკეთესო პოზიციას ჭე“ 
ლოდიო, წარმოგიდგენიათ, ი0 ე” 
ტოდის მსვლელობისას. მიწ ისაევი! 
აწევა და. პარტჩიორის. პონიციის 
შეყასებაც მოასწრო, რა გიისიჩას» 
ეს ჩვენი, უბრალო მოკვდავების სა” 

მდეილი. შეურაცხო ყა იყო (იცის 
ის), არა, ხუმრობის გარეშე, ცს იყ" 

გეწიალურობის გამოვლენა, Mყენ გე 

სარბიელი 

  

ცეს, მა- 

   

   

  აყ» 

>



სისა 

  

ნიალური წამის ცოცხალი მოწმე- 
ები ვიყავით. მას ბოლო წამს მარ- 
თლა ჩემთვის რომ მოეცა პასი, მე, 

რა თქმა უნდა, გოლს გავიტანდი, 
მაგრამ, ამ შემთხვევაში მსოფლიოს. 
ჩემპიონატების ისტორიას საუკეთ- 
ესო გოლი დაეკარგებოდა, 

ნახევარფინალი ბელგიასთან 
ალბათ ძალიან ტკბილად დაგამა– 
ზსოვრდათ.. 

–– აბა, რა, მეოთხედფინალში ეს– 
პანელებთან ბელგიელების გამარ- 

ჯვება ისე ვიზეიმეთ, გეგონება, სხ- 
ვამ კი არა, ჩვენმა გუნდმა მოიგო. 
ესპანეთის მართლა გვეშინოდა, ვი– 
წაიდან ეს. გუნდი თამაშიდან თამა- 
შამდე ძლიერდებოდა, ბელგიელებს 
კი ვუყურებდით და ვხედავდით, 
რომ თავად, გეგონება, ფიწალში გა- 
ემარჯვათ, ისე ზეიმობდნენ ნახევ- 
არფინალში გასვლას, ამის მიუხე– 
დავად, როგორც ნამდვილმა პრო- 
ფესიონალებმა ბელგიასთან მობი– 
ლიზებულად ვითამაშეთ და რამდ- 

ენიმე საგოლე მომენტი შევქმენით, 
მარადონამ კი თავისი გეწიალურო- 

ბით კიდევ ერთხელ გაიბრწყინა, 
– ფინალში თქვენ მეორე გოლი 

შეაგდეთ. აგვიღწერეთ, თუ შეიძ- 
ლება? 

–- მახსოვს, ყველაფერი ჩვენი 
საჯარიმოდან დაიწყო, სადაც გე“ 

რმანელ მცველს, ბრიგელს. ვედექი. 
ჩემსა და ბრიგელს შორის იმ დღეს 
დიდი ბრძოლა გაიმართა. შემდეგ 
ჩვენმა მეკარემ ნერი პუნპიდომ ბუ: 
რთი მე გადმომიგდო, ერის გერმა- 
ნელს გავცდი, მაგრამ მეორეს ვე- 

დარ ვაჯობე, მეტოქის სამწუხარ- 

ოძე დაკარგული ბურიი მარადონ» 
ას მიუვიდა, მე დიაგონალურად და» 
ვიძარი, მარადონას კი ნერო ენრი. 
ძეს გაჟგდო პასი, წერონ. მდგომა- 
რეობა გამიადყილა, საგოლე პოზ. 
იციაზე. გამიყვანა, რის. შემდეგაც 
მეტოქის საჯარიმოსიან მივედი და 
ბურთი კარში მოხერხებულად შე: 
ვაგდე გრძნობას, რომელიც მაშინ 

დამეუფლა, ვერაფერი: შეედრება, 
– და, ალბათ, ისეთი შეგრძნე- 

ბა გაქვთ, თითქოს ყველაფერი გუ” 
შიწ იყო, არა? 

– რა წწქმა უნდა. ადამიანის ცხო- 
ერების. საუკეთესო წუთები ხომ მა- 
სში ღრმად იბეჭდება, არც კი მჯე” 
რა, ოც წელიწადზე მეტი რომ არის 

გასული, 

სარბიელი   

– თქვენი გოლის შემდეგ გეგ- 
ონათ, რომ თამაში უკვე 
ლი იყო? 

– დიახ. 2:0 რომ გახდა, მახსო- 

ვს, ტრიბუნებს ავხედე და ჩემს თა– 
ვს ვუთხარი: მორჩა, ჩვენ მ! 
იოს ჩემპიონები ვართ. იმ მომენტ- 

ში ერთი რამ ვერ გავითვალისწი- 
ნე, ჩვენი მეტოქე გერმანია იყო, 
გერმანიას კი დანებება არ სჩვევ– 
ია. მათ კუთხურიდან ორი ერთმა– 

ნეთის მსგავსი გოლი გაგეიტანეს 
და ანგარიში გაქვითეს. აი, ასეთე– 

ბი არიან გერმანელები, მაგრამ ამ 

მომენტშიც კი, ჩვენ პანიკის მაგვ- 

არი არაფერი გვიგრძვნია, ხოლო 
საფინალო სასტვენამდე 5 წუთით 
ადრე ზორხე ბურუჩაგამ მესამე, გა- 
დამწყვეტი გოლი შეაგდო, რაც იმას 
ნიშნავდა, რომ საფინალო სასტვე- 
ნის აგონიური ცდა მალე დასრულ- 
დებოდა. 

– და საფინალო სასტვენის ხმა- 
ზე რა გაიფიქრეთ? 

– საოცარი გრძნობა დამეუფლა. 
ნუთუ ის, რაც სხვა ადამიანებს ხვ- 
დებათ ხოლმე წილად, მე მხედა? 
ეს მართლა მე ვარ? 

– თამაშის შემდეგ „აცტეკაზე“ 
რა ხდებოდა? 

– დიდებული სანახაობა იყო, 
ფერები, ბედნიერი ხალხის შეძახ- 

ილები. აქამდე ვეჭვობდი, რომ ყვე– 
ლაფერი ასე საგანგებოდ იმიტომ 
ჩამებეჭდა გოწებაში, რომ იმ დღეს 
მე. მსოფლიოს ჩემპიოწი გავხდი, მა– 
გრამ ამასწინათ, კარლ-ჰაინც რუმე» 

წიგესთან ერთად ვისადილე, სადაც 
მან მითხრა, რომ „აცტეკაზე" შექ- 
მწილმა გარემომ ის მატჩი. მისი 
ცხოერების ყველაზე დიდ მოვლენა 
დაც აქცია, ეს უცნაური მოსასმე- 
წი იყო, მაგრამ ფაქტია, იმ დღეს 

სტადიონზე მხოლოდ არგენტიწელი 
ფანები კი არ ისხდნენ, იქ იყვნენ 
გერმანელები. და, რაც მთავარია, 

მექსიკელები, ყველაზე მეტწი, და 
ამ ხალხმა ფეხბურთის საერთო ზე» 
იმი მოაწყო, 

= შემდეგ ბუეწოს აირესში და– 
ბრუნდით.. 

– ეს კიდევ ერთი საოცრება იყო, 
პლასა დე მაიოზე საპრეზიდენტო 
სასახლის, „კასა როსადას" აივნი- 

დან გადახედეა ერთ რამედ ღირ- 
და, ქალაქში სამ. მილიონამდე ადა» 

მიაწი იყო. გამოფენილი.   

ნაპოლი და ჯენოა 
ერთად ავიდნენ 

რა ემუქრებათ გენუელებს? 
„იუვენტუსის“ გარდა, სერ- 

ია #-ს იტალიის კიდევ ორი ცნო- 

ბილი კლუბი დაუბრუნდა – „ნაპ- 

ოლი” და „უჯენოა“ თუმცა გეწუე- 
ლებს ჯერ კიდევ აქვთ! საწერვიუ- 
ლო, მათი ხელმძღვანელობა ფინა- 

ნსურ მაქინაციებშია ეჭვმიტანილი.., 
ბოლო ტურში „ჯენოამ" „ნაპო- 

ლის“ უმასპინძლა და მატჩი 0:0 და- 

მთავრდა. ეს შედეგი სტუმრებს აძ- 

ლევდათ ხელს, რომლებიც მეორე 
ადგილზე გავიდნენ. თუმცა საბო- 
ლოოდ ისე გამოვიდა, რომ ფრე „ჯე- 
ნოასაც“ ეყო, რადგან ,პიაჩენცამ“ 
შინ ვერ დაამარცხა ,ტრიესტინა“, 

„ჯენოა“ სერია #-ს 12-წლიანი 

პაუზის შემდეგ დაუბრუნდა, გენუ- 
ელებმა ეს 2004-2005 წლების სე- 

ზონშიც შეძლეს, მაგრამ „ვენეცია– 
სთან” მატჩის ჩაწყობაში ამხილეს, 
გუნდის პრეზიდენტი ენრიკო პრე- 
ციოზი დაადაწამაულეს და „ჯენო- 
ას" -3 ქულით C-ში უკრეს თავი. 

„როგორც იქნა, დავბრუნდით, ძა–- 
ლიან ბედნიერი ვარ. ,,პიაჩენცა“ –– 

„ტრიესტინას“ მატჩის ბოლო. 10 
წუთს ტელევიზორში ვუყურებდი 
და ვცდილობდი, პიაჩენცელები რო- 
გორღაც დამეთარსა" – თქვა პრე– 

ციოზიმ. 

გენუელთა ფორვარდი მარკო დი 
ვაიო: „განსაკუთრებული სეზონი 
გვქონდა. აქ „მონაკოდან“ იანვარში 

გადმოვედი და მას მერე საქმეები 

ჩუვენტუსი გაზეთში 
იტალიის ჩემპიონიჩა 
ტურინის „იუვენტუსის“ გა- 

რშემო სატრანსფერო მითქმა-მო– 
თქმა გრძელდება, 

გეცოდინებათ, რომ უდინეზელი 
ვინჩენცო იაკინტას „ბიანკონერიში“ 
გადაბარგება 9? პროცენტით გად- 
აწყეეტილია, იგივე ვითარებაა სე- 
რხიო ალმირონის შემთხვევაშიც. 

ალმირონი სერია #-ს ერთ-ერთი 
საუკეთესოა ნახევარმცველია, გავ- 
რცელებული ცწობით, არგენტინე- 
ლმა უკვე შეათანხმა „იუვესთან' 
ოთხწლიანი კონტრაქტი და ხელფა- 
სი სეზონში დაახლოებით |,5 მილი- 
ონი ევრო ექნება, ტოსკანური კლ- 

უბი კი მის სანაცელოდ 7-8 მილი- 
ოწ ევროს და მატეო პჰაროს კონტ- 
რაქტის წახევარს მიიღებს, 

იაკინტა კი გადადის „ბებერ. ქა- 
ლბატონში', მაგრამ იგი დავიდ ტრ- 
ეზეგეს შემცელელად არ ითელება, 
რადგან ამ ფეხბურთელების სათამა- 

შო სტილი და ამპლუა ცოტათი 
განსხვავებულია, ასე რომ, „იუქეს'', 
რომელიც აქამდეც ეძებდა თაედამ- 
სხმელს, ახლა ნამდეილად სჭირდ- 
ება ერთი გამოკვეთილი ფორვარდი, 
კანდიდატებიც მრავლად არიან. 

„კორიერე დელო სპორტის“ ცნო- 
ბით, ტურინელებმა უკეე შესთავა“ 
ზეს „აიაქსს“ კლაას-იან ჰუნტელ- 

აარში 18. მილიონი ეგრო და ამ ტრ- 
ანსფერთანაც ახლოს არიან. ამბო- 
ბენ, თავად ამსტერდამელთა წიჭი- 

ერმა ფორვარდმა უკვე შეათანხმა 
პირადი, ოთხწლიაწი კონტრაქტი 
„ბიანკონერისთან', რომლის თანახ- 
მადაც სეზოწში დაახლოებით 3 მი- 
ლიონ ევროს მიიღებსო, 

13 იმნისი, 2007   

სულ უფრო და უფრო კარგად მი- 
დიოდა. სერია 8-ში სათამაშოდ უდ- 

იღესი კონცენტრაცია გჭირდება. 
მიხარია, რომ რთული გზა გავია– 

რეთ და მიზანს მივაღწიეთ". 
„ბოლოს და ბოლოს სერია #-ში 

ვარ“ –– ამბობს გენუელთა მწერთ- 
ნელი ჯანპიერო გასპერინი –- ყვე 
ლაფერი ცუდი უკან დარჩა, ძალიან 
ბედნიერები ვართ, ვფიქრობ, ჩვენც 
და „ნაპოლისაც" სერია /#-ში პლეი 
ოფების გარეშე გადასვლა გვიწდო- 
და და ამას ვიმსახურებდით კიდეც“. 
იტალიური პრესის ცნობით, დი- 

დი შანსია, „ჯენოას“ ზეიმი ჩაშხა- 
მდეს, პრეციოზის ფინანსური საქ- 

მეები ისევ ბნელია და ფეხბურთი- 
დან 5 წლით მოკვეთა. ემუქრება. 
ამ შემთხვევაში, ალბათ, „ჯენოაც“ 
ვერ ასცდება ჯარიმას და იქნებ 
გეწუელებს ქულებიც დააკლონ, ან 
ისევ დააქვეითონ სერია #-დან.. 

„ნაპოლი' ამგვარი საფრთხის წი- 
ნაშე არ დგას. კლუბის პრეზიდენ– 
ტი აურელიო დე ლაურეწტისი პო- 
სტზე მაშინ მივიდა, როცა გუნდი 

სერია C-ში იყო.. 
აურელიო დე ლაურენტისი: „ეს 

დიდი წარმატებაა. ბიჭებს ყოველ– 
თვის ვეუბნებოდი, სიმშვიდე შეე- 
წარჩუნებინათ და მიზნისკენ სწრა- 
ფვა გაეგრძელებინათ. ჩვენ ეს შევძ– 
ელით“, 

  
ზიორბი პაპაბაძე 

„გამეტა დელო სპორტი“ კი თა- 
ვის ოფიციალურ ვებგვერდზე საი- 
ნტერესო გამოკითხვას ატარებს, კი- 
თხეა ასეთია – თქვეწი აზრით, 
ვინ არის სერია #»ს ფავორიტი 
2007-2008 წლების სეზონში? 

ჟერაც მიმდინარე გამოკითხეის 

შედეგები ასეთია: „იუვენტუსი“ – 
მ4 პროცენტი; „მილაწი" =– 27,8; 
ცტერი" ლ 2 „რომა" – 3,9, 

– 27, „ლაციო“ – 

   

  ვ სხეა – 37. 

ბიორბი კაპაბაძი ! 

(პაპა პალიუპა: 
მომეცით. 'შანსი 

_ ჯანლუკა პალიუკას კ.- 
„რიერის დასრულება „ინტერში“ 
სურს, "სადაც :1994:999. წლებში 
'თამაშობდა, 4) წლის მეკარის აზრ- 
ით, '„მავ-ლურჯებმა“ მას ერთი 

“შანსი. ვიდეე უწდა. მისცენ. 
სიამოვნებით, გავხდებოდი „ინ- 

„ტერის“ მეორე მეკარე და ცულ- 
ით სეზარის შემცელელი –- თქვა 
„მეკარემ -- ძალიან ბევრი. მიზე- 
რი: მაქვს გუნდში დასაბრუნებლ 
სადაც. უამრავი მეგობარი მყავს", 

ჯანლუკა პალიუკას რობერტო 
მანჩინისთან ერთად „სამპდი შრიაში; 

სკუდეტო მოუგია, „ინტერში“ კი 
უთი“ სეზონი ძირითადი მეკარე 

იყო, საწამ ფრაწჩესკო ტოდდო ად- 
გილს” წაართმევდა: გასულ. სეზო- 
წში „ასკოლის” კარს იცავდა, რო– 

მელიც სერია #-დან” გავარდა. 

პ”წრინის. რომა 
შსარმა 

„პალერმოს“. ნახევარმცვე- 
ლს ეუჯენიო ..კორინის ამ თვე 
კონტრაქტი უმთავრდება, რობე– 
ლსაც აღარ გაუხანგრძლივებენ. 
იტალიური მედიის ცნობით, 26 

წლის. ფეხბურთელს” „რომა“ ეპა- 
ტიჟება და. კორინიც ამით გახარ– 
ებულია: „ძალიან მესიამოვნა „რო– 
მას” ამბავი. ლუჩანო. სპალეტის 
გუნდში თამაში დიდი პატივია“ 

კორინის“ გადაბირება“ „სიენას“, 
„ნაპოლის“ და „ტორიწოს“ უნდათ. 

ლშეპარელი 
დარჩება 

პრისტიანო ლუკარელიმ 
დაადასტურა, რომ „ლივორნოშა“ 
რჩება, რადგან სხვა კლუბებისგას 
მიწვევა. არ მიუღია. „გუნდის. კა- 
პიტანაათითქოს წასგლას აპირე- 
ბდა. იმის გამო, რომ პრეზიდენ- 

ტთან და ფანებთან ურთიერთობა 
წაუხდა, მაგრამ აღარ მიდის, 

„შვებულებაში მიედივარ და ფე- 

ხბურთზე საუბარი 8. ივლისამდე 
16 მინდა: ლტვორნოში' ერჩები“ 
= თქვა ლუკარელიმ. 

ტმესერი 
მანტოგაში 

"სერია ც-ს სმანტოვას" მწე- 

რთნელად ატილიო ტესერი დანიშ- 
წეს, მან დომეწიკო დი კარლო შე- 

ცვალა და ორწლიანი კონტრაქტი 
გააფორმა. დი. კარლომ. ოთხი. სე. 

ზონი გაატარა „მანტოეაში" და გუ- 
წდი „სერია C2-დან 8-ში აიყვანა. 

49 წლის ტესერს „ტრიესტინ- 
აში", „კალიარიში" და „ასკოლი- 
ში" უმუშაგია. 

არიბონი 8-ში 
„ბოლონიას" თავკაცი. და- 

წიელე არიგონი გახდა და ერთV- 

ლიაწი კონტრაქტი გააფორმა, კლ- 
უბიდან აპრიღში რეწყო ულივი 

ერი. გაათავისუფლეს და დფროებ- 
იი ლუკა ჩეკოწი მწერთნელობტა, 
რომელმაც. „ბოლონია" სერია. 8- 

ში მეშეიდე ადგილზე გაიყვანა, 
არიგონის „მესინაში", „პალერ- 

ზოში", კალიარიში', „ტორინო- 
ში" და. „ლიეორნოში“ უმუშავია, 

მაჟა ხუციშვილი 

6. 
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“7. 
IIრII ძჰირგI| ამბიიII 
ეურაინაში ვერცხლი მოჩანს, 

საქუოთველოში აუზი 
დღეს საქართველოს წყალბურთელთა ახალგაზრდული ნაკ- 

რები უკრაინაში გაემგზავრება და იქაური ღია ჩემპიონატის ბო- 
ლო,მე-6 ტურის მატჩებში მიიღებს მონაწილეობას. ქართველე- 
ბი პირველ ადგილზე მყოფ „მარიუპოლ I“-ს ოთხი ქულით ჩა- 

მორჩებიან და დამენივეთი უსწრებენ მდევარ ლვოვის „დინა– 
მოს“. ბოლო ტურში ჩვენებს ექვსი თამაშის ჩატარება უწევთ და 

1 შანსი აქვთ, რომ უკრაინიდან ვერცხლის მედლებით დაბრუ- 
ნდნენ. მატჩებს კი ამ თანმიმდევრობით გამართავენ -–– ხარკო- 
ვის „დინამო“, სევასტოპოლის ნაკრები, ლვოვის „დინამო“, „მა- 

იუპოლი-1“, „მაიუპოლი-2" და ბელარუსის ნაკრები. 
გუნდის ნაწილი ამ დრომდე ტექნიკური უნივერსიტეტის აუ- 

ზში ვარჯიშობდა, ლეგიონერები კი უკრაინაში შეუერთდები- 
ან დანარჩენებს. ნაკრების მზადებისა და სხვა მნიშვნელოვანი 
საკითხების შესახებ მთავარმა მწვრთნელმა სოსო მაისურა- 
ძემ მოგვითხრო 

– ბიჭები ნორმალურად. არიან 
მომზადებულნი გადამწყვეტი თამა–- 
შებისთვის. ერთი პრობლემა ისაა, 
რომ ტექნიკური უნივერსიტეტის აუ- 
ზი სტანდარტული არ არის და „მე- 
ტი კაცის“ კი 
ბა გვიჭირს. სრ: 

რც. ამჯჯერა; 
· ტურთას 

სუაციაა, მაშინ თუ 9 კაცი გეყა- 
'ხლა L3-ს წავიყვანთ. ერთი ეგ. 
რომ კტიონ ლაითაძის 

ამოსვლა ცოტა ფერხდება, მას სა- 
კიზო პრობლემები აქვს. მაგრამ იმე- 

ს, რომ მოახერხებს და უკ- 
რაინაში. შემოგვიერთდება. ის გუნ- 
დისთვის დიდი ძალაა, 

  

დამუშავე- 
შემადგენლობა 

ყოლება, თუმცა 
ედარებით, უკეთესი 

ომბინაციის 

  

   

  

   
    

     

   

    აწყვეტილია, რომ სხვადასხვა 
მიზ. ხების გამო ილია ბუტიკაშვი- 

სანდრო ნამო არაძე, წებ უ 
   ვილ 
ვერ დავეხმარები. იაა ები 
– ზურაბ რურუა, ზურაბ ჭუმბუ- 
რიძე, ბექა. ქენქაძე, გურამ. კოტა- 
რია, გიორგი ხვედელიანი, ნოდარ 
რაფავა, მიხეილ. ბაღათურია, კონ– 
სტანტინე გეგელაშვილი, დავით ბა- 
ქრაძე, პავლე. ჯაფარიძე, გიორგი 
ჯოხაძე და კონსტანტინე გიორგა– 
ძე სრულ მზადყოფნაში. არიან და 
საბრძოლველად. ემზადებიან. 

– რამდენად არის იმის შანსი, 

რომ მეორე ადგილი შევინარჩუ- 
ნოთ და ვერცხლის მეღლებს და–- 
ვეუფლოთ? 

– ყველაფერს გავაკეთებთ იმი– 
სთვის, რომ მედლებით დავბრუ– 
ნდეთ, თუმცა წარმატების მიღწე– 
ვა მარტო ჩვენზე არ არის დამო– 
კიდებული, მსაჯთა ფაქტორი უმ- 
ნიშვნელოვანესი იქნე: მათმა 

ერთმა არასწორმა გადაწყვეტილე- 
ბამ შეიძლება მედლები დაგვაკარ- 
გვინოს. ვნახოთ, იმედიანად მივდი- 

ვართ და. 

– ახლახან თქვენ და საწყლო- 
Vო ფედერაციის ხელმძღვანელობა 
კულტურისა და სპორტის მინისტრ 

   

   

    

   

გიორგი გაბაშვილს შეხვდით და 
წყალბურთის განვითარების პერ- 
სპექტივებზე ისაუბრეთ. ამაზე რას 
გვეტყვით? 

– ძალიან კმაყოფილი. ვარ. ამ 
შეხვედრით. წყალბურთის განვითა– 
რების კონკრეტული. გეგმა. დაისა– 
ხა. პრიორიტეტი ბავშვთა წყალბუ- 
რთისთვის მიხედვა, ჩემპიონატის ჩა- 
ტარება, ნაკრები და აუზების მშე- 
ნებლობაა. მინისტრი. დაგვპირდა, 
რომ 2008 წელს თბილისში სამი 

ქნება. ყველაფერი ეს კი უნდა 
ვინდეს იმით, რომ. 201I 
ფლიოს ჩემპიონატის ფი- 

ღურ ეტაპზე, გავემგზავროთ. 
ამ საუბრის შემდეგ. იმედიანად 

ვარ და მჯერა,, წყალბურთის საქ- 

მეები კარგად წარიმართება. აქვე 
მადლობა ქალაქის სპორტის საქა- 
ლაქო სამსახურს იმისთვის, რომ 
აუზზე ვარჯიშისთვის ფულს არ 
გვახდევინებენ. 

– უკრაინიდან 20 ივნისს ჩა- 
მოდიხართ და ნოემბრამდე აღარ 
გიწევთ თამაში. ამ დროის მანძი– 

ლზე რა გეგმები გაქვთ? 
– თუ მოგვეცა. საშუალება, აგ- 

ვისტოს შუა რიცხვებში სევასტო- 
პოლში „ადმირალის თასზე" გა 
მოვალთ. ეს ტურნირი საერთაშო– 
რისო სტატუსს ატარებს და მასში 
ბევრი ძლიერი ნაკრები გამოვა. იქ 
გამგზავრება ძალიან წაგვადგება. 
ვნახოთ, თუ დაგვაფინანსებენ.. 

სექტემბრის 22-25-ში კი ბელ– 
გია „ლენას“ (ევროპის ფედერაცია) 
კონგრესს მასპინძლობს, რომელშიც, 

წესით, ჩვენი ფედერაციის ხელმძ- 
ღვანელებმაც უნდა მიიღონ მონა– 
წილეობა. 

იქ გამგზავრება აუცილებელია, რა- 
დგან წლის კალენდარი. უნდა შე- 
დგეს. ბელგიაში წასვლა იმის წინა- 
პირობა იქნება, რომ. რამდენიმე ტუ- 
რნირზე მაინც. გაგვიშვებენ. იმედი. 
მაქვს, კონგრესს არ გამოვაკლდებით. 

ლექსო მაისურაძე 

      

    

  

წაეალლულეაუუიე#უ 

  

  

საქართველოს 

საქართველოს კადეტთა ნაკრები 20-30 
ივლისს ბერძნულ კრეტაზე ევროპის ჩემპიონატის 
ფინალურ ეტაპზე ითამაშებს. ტურნირში # გუნდი 
მიიღებს მონაწილეობას, რომელთაგან 2 უარესი 8 

მეტოქეები ჯგუფში იქნებიან: იტალია, ესპანეთი და 
“სლოვენია. შემდეგ ეტაპზე 3 გუნდი გავა, ბოლოად– 
გილოსანი კი სხვა უიღბლოებთან ერთად 8 დივი- 
ზიონში დასარჩენად იბრძოლებს. 

კადეტები უკვე შეუდგნენ მზადებას – 6 ივნისი- 
დან ისინი თბილისის ბავშვთა კალათბურთის აკადე– 
მიის დარბაზში ვარჯიშობენ: ნაკრების მთავარი მწ- 
ვრთნელია მიხეილ კობეშავიძე, ასისტენტი გია. კა- 
ზანჯიანი. 

15-27 ივნისს კადეტები თელავში გაივლიან შეკ- 
რებას, რის შემდეგაც თურქულ ტრაბზონში შავი 

9 ივლისამდე გასტანს და მასში I989 წელს დაბა- 
დებულებით დაკომპლექტებული ამ. ქვეყნის ნაკრე- 

ბები ითამაშებენ, თურქეთი, საბერძნეთი, უკრაინა, 

ფედერაციის პრეს–რელიზ%ზი 

დივიზიონში დაქვეითდება. ქართველ 16-წლამდელთა. · 

ზღვის თამაშებზე გაემგზავრებიან. ტურნირი I-დან” 

აახლა, აეეე 

პკალათბურთ! 
  

რუსეთი, მოლდოვა, რუმინეთი, ბულგარეთი და აზე- 
რბაიჯანი. | 

ჩვენი კადეტების შემადგენლობა: ტატო. თავართ-! 

კილაძე (აკადემია) გიორგი ვაშავმაძე (მართვეს, თო-! 
რნიკე შენგელია (მართვე), გიორგი ელანიძე (თხუ),! 
გიორგი გლოველი (მართვე) გივი ბაქრაძე (კონბ-) 
ტანტა) მერაბ ბოქოლიშვილი (აკადემია), ბექს ჩიკ-| 
კილაძე (თსუ), აკაკი დვალიშვილი (აზოტი), ირაკლი 
მაღლაკელიძე (მართვე), დავით იოხელიანი (მართვე), | 
ლევან ბულაბერიშე (აკადემია) გიორგი ხეთაგური 
რკადემია) და მოხონელიშე (მართვე) 
კადეტთა ნაკრების მოსამზადებელი სამასმედიო 

გაშუქების გრაფიკი: 
99 ივნისი -– შავი ზღვის თამაშებზე გამგზავრ 

ბამდე ბრიფინგი და გუნდის პრეზენტაცია (კაფე 
ფლიო სპორტში“) 

  

   

   

12 ივლისი – შავი ზღვის თამაშებიდან ჩამო- 
სვლის მერე ღია ვარჯიში (აკადემიაში) 

17 ივლისი –– ევროპის ჩემპიონატზე გამგზ. 
„მზოფლიოს. სპორ ირტშ 

  

ავრება- 

      

მდე ბრიფინგი (კაფე 
  

  

  

საქარაეCM –- 9IIნ9IIII: 

შეთანხმებით, 2. სექტემბერს. შედგება 

როგორც კალათბურთის ფედერაციიდან გვაცნობეს, ; 
გასამართი მატჩი საქართველოსა და ფინეთის ნაკრებთა შორის, ამ ქვეყნების. კალათბურთის შეაიფაია 

მრწII დოს დაგე/ანებ/I. 
ევროპის. ჩემპიონატის 8. დივიზიონის | სექტ 

  

) 
    საქართველოს კალათბურთის ფედერაცია სამძიმარს უცხადებს 

სახალხო ბანკის გენერალურ დირექტორს, 
გიორგი გოგუაძეს მამის, 

გახტანბ გოგ ქაძის 
გარდაცვალების გამო     

როგორც ბოსტონურმა გაზეთმა და- 
წერა, „ფინიქს სანზი“ შონ შერიონის გუნდში გაჩე- 

მაშის დიდი ხელფასია. მერიონის გაშვების შემთხ– 

შემსუბუქდება. სავარაუდო სატრანსფერო ვარიანტიც 
ცნობილია: მერიონს ფინიქსელები „ბოსტონში“ გაუ- 

ფსა და. მომავალ დრაფტზე არჩევანის. უფლებას 
მიიღებენ. 

გის. ერთ-ერთი წამყვანი გუნდი თელ-ავივის „მაკა- 
ბი“. მომავალ. შემოდგომაზე ნიუ იორკში ჩავა და 
88-80). ” მ აბუმადი გაეჯიბრება. · იეს» არ. 

   
   

        

   

    

დას, დიღი ფული     
რებას აღარ აპირებს. ამის ძირითადი მიზეზი მოთა-. 

ვევაში, არიხონელთა სახელფასო, ფონდი, გვარიანად · 

შვებენ და სანაცვლოდ თავდამსხმელ. თეო რეთლი-- 

'' „დენვერში“ სურს გადასვლა, მაგრამ. „დეტროიტს“. 
უნდა: „ჩონსი ჩვენთვის ნომერი პირველი მოთამაშეა“ და ახლა იმაზე 
ვფიქრობთ, რომ მას ყველანაირი პირობა შევუქმნათ და, გუნდში დავ- 

ვოთ“ – განაცხადა ჯო დუმარსმა. 
=5> ს-ას ბილაფსს 4-წლიან კონტრაქტს შესთავაზებენ, რღ- 

სალის მოლიანი ღირებულებაც, 52 მილიონი დოლარი იქნება. 

” დარჩება ისხმო ს. სიეტლში? 
ნბა-ს კომისარი დევიდ შტერნი იმედოვნებს, რომ 

„სიეტლ სუპერსონიკსს“ არ. მოუწევს: ქალაქის გა– 
მოცვლა, რის. შესახებაც კარგა ხანია, ლაპარაკი. 
მიმდინარეობს: „მჯერა, რომ გუნდის მფლობელი კლაი 
ბენეტი გამონახავს იმის საშუალებას, რომ „ზებგე- 
რითები“ სიეტლში დარჩნენ“ 

ბენეტი ცდილობს, რომ სიეტლის მუნიციპალიტე- 
ტი ახალი დარბაზის აშენებაში დაიხმაროს, რო- 
მლის ღირებულებაც 280 მილიონი დოლარია. თუ 
ქალაქის თავები ბენეტს ხელს არ გაუმართავენ, გუ- 
ნდის, მფლობელი იძულებული: იქნება, სხვაგან გადა- 

ბარგდეს. 2 

ფინიქსს მერიონი აღარ სურს 

  

შაპაბი ნიშ 0შრპში 
"ისრაელის უცვლელი ჩემპიონი. და. ევროლი– იქნება ებრაელთა, პირველი. სპარინგი ' ნბა-ს გუ- 

ნდთან, 2005-06 წლებში „მაკაბი“ უკვე იყო ოკეანგა– 
„ღმა და „ტორონტო“ რეპტორზს“ მოგებ-წაგება: გა– 

  

“ ჩეე0 ბილაფსი ჩექძან 
„მერროირის“ პრეზიდენტმა ჯო დუმარსმა. განაცხადა, რომ არ 

"აპირებს. ჩონსი ბილაფსის. დაკარგვას და მის შესანარჩუნებლად. მზა– 
გადაიხადოს, ბილაფსმა ამას წინათ. განაცხადა, რომ. 

მებს გვონაა არ 

  

სარბიელი 

. რ.ა ლა-



  

სიყვარული ყველას ძი ალბათ არ არსებობს 

ადამიანი, დღემდე აუხსნელ ამ ფენომენზე რომ არ 

ოცნებობდეს, მაგრამ ღმერთმა ყველას არ მისცა ამის 

ნიჭი, განგება თავად ანაწილებს, შესაძლოა, ზევიდან 
უკეთ ჩანს –– ზოგისთვის არაფერს გაიმეტებს, სხვას 

ბოლომდე დააბერტყავს თავის მადლიან კალთას. ჯანო 

ბაგრატიონი უფლისგან დალოცვილია. 

ყმანვილკაცობაში წარმატებით გამოდიოდა ქართულ 

ესტრადაზე; სპორტში –– საბჭოთა კავშირის ჩემპიონის 

ტიტული მოიპოვა; მოგვიანებით ეროვნული 

ოლიმპიური კომიტეტის პრეზიდენტი 

გახდა;საქართველოს პარლამენტის წევრიც იყო, 

თუმცა მთავარი სხვა რამაა -–– ჯანოს სიყვარულის 

დიდი ნიჭი აქვს. ბატონ ჯანოს თითქმის ოცდაათი 

წელია ვიცნობ და ჯერ არ მინახავს მისგან 

განაწყენებული ადამიანი. მიუხედავად იმისა, რომ 

ქართველ მეფეთა დიდებული გვარის -– ბაგრატიონის 

პირდაპირი შთამომავალია, ქედმაღლურად არავისთვის 

გადმოუხედავს, პირიქით, მეგობარს თუ უცხოს, ყველას 

მხარში უდგას. ბატონ ჯანოსთან საუბარი 

ყოველთვის სასიამოვნოა. ახლაც, ჭიქა კონიაკს 

მივუსხედით და კითხვა-პასუხიც თავისთავად აეწყო 

– ბატონო ჯანო, ბაგრატიონის 
გვარი უნებურად თავადის, მამუ- 
ლიშვილის, დინჯი დიდგვაროვა- 

აციაციას იწვევს, თქვენ კი    

  

       
    

  

    

    

  

ა და სპორტი აირჩიეთ 
ებაში. რა იყო ამის მიზეზი? 

  

    ებას უნდა. გ. 
– დიდი ჯანო ბაგ! 

გა ხნის განმავლობაში 
სახელმწიფო. სიმ- 

  

  ა ცეკვის ანსამბლის მთა- 
სგრაფი იგი მეც მოცე- 

   

  

   

ამ მამა მიX 

     

    

    

რომ მის 

ი, რაც. ამ 

ბის დრო ხას თა- 

ს ყაღიბეს ს თავია- 
ბუნებრივია, 
ს საცე, 

ანსა: 

  

ორი 

  

აო სკო- 

    

   

  

ებდა. მამა ნიჭიერი 
; სხვა. გზა 
ს. საქართველოში პირვე- 

აირჩია და 

ლი ჯაზი შექმნა. აქაც ზელს უშ- 

  

ნენ, დევნიდნენ, რადგან იმ პე- 
რიოდში ჯაზი დასავლურ, ანტისაბ- 
ჭოურ მუსიკად ითვლებოდა, თუ- 
მცა ეს მიმდინარეობა სტუდენტებს 
შორის მაინც თანდათან იკიდებდა 
ფეხს. საბოლოოდ, იაა 
     

      

      

     

  

    

    
  

ჯაზის პირველი კონცერტი 
რთა. სხვათა შორის, დიდმ. 
სწ. მაშინ შეასრ. ღე 
რა – „ყვავილების ქვეყანა“, ასე 
რომ, მამის კვალს ვერ. გავყევი, 
თუმცა სიმღერით, მოყვარულის დო- 

ე, მეც კარგად ვმღერი. 

  

– სპორტით თქვენს გატაცე- 
ბას ოჯახში როგორ შეხვდნენ? 

– თავიდან კალათბურთს ვთა- 

  

სის პირველ. სა- 
შუალო სკოლაში ვსწავლობდი, სა- 

ალათბურთი, ძალიან პოპუ- 
ღი იყო. ჯერ პიონერთა სა- 

სახლეში თამარ გეგელაშვილის სე- 
ქციაში დავდიოდი, ხოლო. შემდეგ 

        

მიხეილ. კეკელიძემ ამიყვანა. საქა– 
რთველოს მოსწავლეთა ნაკრებში. 

  

როგორც ჩანს, ურიგოდ არ ვთამა- 
საქართველოს პოლიტიქ- 

ნიკურ ინსტიტუტში, როგორც პე- 
რსპექტიული კალათბურთელი, სპო- 
რტსმენების სიით ჩავირიცხე. აქ 
კვლავ. ძია მიშა დამხვდა, რომე- 
ლიც ინსტიტუტის მთავარი გუ- 
ნდის მწვრთნელი იყო. იგი კარგად 
მიცნობდა და მიმიწვია კიდეც თა– 
ვისთან, მაგრამ სწორედ მაშინ სპი- 
ის გუნდი საკავშირო ჩემპიონატის 
უმაღლეს ლიგაში გადავიდა, იქ კი 
უკვე სხვა დონე იყო საჭირო. ოს- 
ტატობა აღარ შეყო და მეორე გუ- 
ნდში დავრჩი. 

– გამიგონია, პირველი ხელ– 
ბურთელები ყოფილი კალათბურ- 
თელები იყვნენო? 

– მართალია. როგორღაც ერთ- 
ერთ ვარჯიშზე დარბაზში შემო- 
ვიდნენ თბილისის სპორტკომიტე- 
ტის სპორტთამაშობათა განყოფი–- 
ლების გამგე გიორგი შარაშიძე -- 

და ხელბურთის საკავ- 
შირო ფედერაციის თავმჯდომარე, 
ვინმე კუდრიავცევი. როგორც გაი- 
რკვა, მოსკოველი ჩინოვნიკი ამიე- 
რკავკასიასა და შუა აზიაში მოგ- 
ზაურობდა სპორტის ახალი სახე- 
ობის – ხელბურთის პოპულარი- 
ზაციის მიზნით. სწორედ მან შე- 
მოგვთავაზა მოგვესინჯა ჩვენი შე– 
საძლებლობები ხელბურთში. მაშინ 
ზელბურთს ფეხბურთის სტადიო- 
ნზე თამაშობდნენ. 

პირველებმა იდეა „ფარჩომ“ 
თამაზ ანთაძემ და მე ავიტაცეთ. 

ჩეხური და გერმანული: ჟურნალე- 
ბიდან ვიცოდით კიდეც ამ სახეო- 

ბის შესახებ. სხვებიც აგვყვნენ –– 
ლევან -ლოლუა, კოტე ხატისკაცი, 
ბესო შარაშიძე. 

დავიწყეთ ვარჯიში, მაგრამ მწვ- 
რთნელი არ გვყავდა. საორგანიზა- 
ციო საკითხებს „ფარჩო“ აგვარე- 
ბდა მწვრთნელად კი ისევ „კრო- 
შკა“ მოვიწვიეთ, რომელიც შემდგომ 
წლების განმავლობაში ხელმძღვა- 
ნელობდა ჩვენს. გუნდს. 

პირველი საჩვენებელი შეხვედრა. 
957 წლის გაზაფხულზე თბილი- 
სის „დინამოს“ სტადიონზე საფე- 
ხბურთო მატჩის შესვენების დროს 

შობდი. 

„კროშკა“ 

  

გავმართეთ, თუმცა მაშინ ჩვენს თა- 
მაშს დიდი აჟიოტაჟი არ გამოუწ- 
ვევია. 

სამაგიეროდ, გულშემატკივართა 
სიმპათიები სრულიად მოულოდნე- 
ლად მოგვიანებით დავიმსახურეთ, 
როდესაც. ხელბურთმა. სტადიონი- 
დან დარბაზში გადაინაცელა და თე- 
რთმეტის ნაცვლად თითოეულ 
გუნდს მოედანზე შვიდი ხელბურ- 
თელი გამოჰყავდა. 7-7-ზე თამაში 
ჩვენთვის უფრო | საინტერესო გა. 
მოდგა. 

196L წლის 12 მაისს თბილისში 
დანიშნული იყო რესპუბლიკის პა- 
რტაქტიკის კრება, რომელსაც უნდა 
დასწრებოდა სსრკ ცკ-ის პირვე- 
ლი მდივანი ნიკიტა ხრუშჩოვი. იმ 
პერიოდში დასასრულს უახლოვ- 
დებოდა თბილისის სპორტის სა- 
სახლის მშენებლობა, მაგრამ კრე- 
ბისათვის ვერ ესწრებოდა, ამიტო- 
მაც თბილისის ქალაქკომის. პირ- 
ველმა მდივანმა გიორგი გეგეში- 
ძემ ფეხზე დააყენა ყველა, არქი- 
ტექტორიდან დაწყებული, რიგითი 
მუშით დამთავრებული და სპორტის 
სასახლეც დასრულებული სახით 

დაახვედრეს ხრუშჩოვს. 
პარტაქტივი კი გაიმართა, მაგრამ 

თბილისელებს. კრებაზე მეტად. ამ 
უნიკალური ნაგებობის ნახვა. აინ– 
ტერესებდათ. 

მაშინ გონივრულად გათვალა ჩვე- 
ნმა მწვრთნელმა გიორგი შარაში- 

სპორკომიტე- 
რის თავმეადომარის, გიორგი 'სი- 
ხარულიძის მხარდაჭერით თბილი- 
სში უნგრეთის ეროვნული ნაკრე- 
ბი ჩამოიყვანა. I7 და 18 მაისს მა- 
თთან ორი ამხანაგური მატჩი გავ- 
მართეთ. 
წარმოიდგინეთ, თბილისელები 

სპორტის სასახლეში შემოდიან სა- 
სახლის დასათვალიერებლად და ამ 
დროს ჯემალ ცერცვაძე შვიდმეტ- 
რიან საჯარიმოს ურტყამს. ჯემა- 
ლმა მოიქნია ხელი, მაგრამ ბურთი 
ზელიდან არ გაუშვა. უნგრელების 
მეკარე ისე მძლავრად გადახტა, 
რომ თავით ძელს შეენარცხა, ცე- 
რცვაძემ კი ცარიელ კარში გადაა- 
გდო ბურთი. ამის შემყურე დარბა- 
ზი აღფრთოვანებას არ მალავდა 
– ეს ჩვენი აღიარება იყო. ის მა- 
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ტჩი 715 მოვიგეთ. გავიმარჯვეთ 
მეორე დღესაც – 1413. 

– სსრკ-ის პირველი ჩემპიონა– 

ტი ხელბურთში 1962 წელს კაუ- 
ნასში ჩატარდა. ოქროს მედლები 
ღა პრესტიჟული თასიც თბილი- 
სის „ბურევესტნიკმა“ მოიპოვა, 
თუმცა თქვენ ეს ოქრო არ გე- 

რგოთ, რატომ? 
– საკავშირო ჩემპიონატის წინ 

მძიმე ტრავმა მივიღე, მენისკი. და– 
მიშავდა. მართალია, კაუნასში. მეც 
ვიყავი და მთავარ მწვრთნელს ვეხ– 
მარებოდი კიდეც მატჩების მსვლე– 
ლობისას, მაგრამ თამაშით არ მი- 
თამაშია. ჩვენები ჩემპიონები გახდნენ, 

მე კი თვალები ცრემლებით მქო- 
ნდა სავსე. ეს სიხარულისა და მწუ- 

ზარების ცრემლები იყო – აღტა- 
ცებისა, რადგან საბჭოთა კავშირის 
პირველი. ჩემპიონები. ქართველები 
გავხდით, გულდაწყვეტის კი იმი- 
ტომ, რომ მე არ მერგო ეს მედალი. 

სამაგიეროდ, ორი წლის შემდეგ 
თბილისის „ბურევესტნიკმა“ კვლავ 
გაიმარჯვა საკავშირო ჩემპიონატში 
და ამჯერად ძირითად შემადგენ- 
ლობაში ვთამაშობდი. ასე რომ, 

ოქროს მედალი მაინც მოვიპოვე. 

– ბატონო ჯანო, ქართველები 
თავმომწონე ხალხი ვართ. თქვენი 
გვარიშვილობით არასდროს გისა– 
რგებლიათ? 

– თუ დამიჯერებთ, არა. ჩვენ 
სხვა პერიოდში და სხვანაირად ვი- 
ზრდებოდით. მამა ბაგრატიონობის 
გამო იჩაგრებოდა კიდეც, სულ ბა- 

რიერების გადალახვაში. იყო. 30–- 
იან, 40-იან წლებში ეს გვარი. სხ- 
ვანაირად ჟღერდა და არც უცხო- 

ეთში უშვებდნენ. თუმცა სიმართლე 
გითხრათ, ჩემ მიმართ ყოველთვის 
კეთილგანწყობას ვგრძნობდი იმ პი- 

როვნებებისგან, ვისთანაც ურთიე- 
რთობები მქონდა. სხვათა შორის, 
უცზოეთშიც თავისუფლად დავღი- 
როდი. ეს მამასაც უკვირდა. ერთხელ 
დედაჩემს ისიც უთხრა – ეს ბი- 
ჭი კგბ-ს აგენტი ხომ არ არისო?! 

– სპორტში მიღწეული სოლი- 
დური შედეგების გარდა, ესტრა- 
დაზეც წარმატებით გამოდიოდით. 
ალბათ, გოგონებში გარკვეული პო– 
პულარობით სარგებლობდით? 

–– არ დავმალავ, გოგონების ყუ- 
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რადღება არ მაკლდა. საერთოდ, ძა: 

ლიან აქტიური “ვიყავი, სკოლაში 
„ფიზორგასაც“ კი მეძახდნენ. ინს- 
ტიტუტში სპორტის სხვადასხვა სა- 
ხეობაში გამოვდიოდი. ერთხელ–ზუ- 
რაბ სოტკილავას წინააღმდეგ. ვი– 
თამაშე ფეხბურთი. ზურაბი კარგად 
თამაშობდა, მაგრამ მე, რომ იტყ- 
ვიან, მივეწებე და არ მოვშორდი. 
ბოლოს გაბრაზებული მომიტრია- 
ლდა და მომაძახა: – კაცო, შენ 

სხვა საქმე არ გაქვს, თავი. დამა– 
წებეX გოლი მაინც გაგვიტანა. და 
მოგვიგეს კიდეც. 
პოლიტექნიკური ინსტიტუტის 

საესტრადო ორკესტრშიც წარმა- 

ტებით გამოვდიოდი. კონცერტებს». 

და შეჯიბრებებზე მაყურებელი თუ 
გულშემატკივრები ყოველთვის მყა– 
ვდა, მაგრამ გოგონებთან ვიმორც- 

ზვებდი. არა, მათთან · მეგობრობა. 
არ მიჭირდა, თუმცა ვინმე თუ მო- 
მეწონებოდა, აქ. უკვე ძალიან მი- 
ჭირდა, ვწითლდებოდი. 

– თქვენ მეუღლეს, ქალბატონ 
მანანას, როგორღა გაუბედეთ სა- 
თქმელი? 

–– პოლიტექნიკურ ინსტიტუტში 
ხშირად იმართებოდა. სხვადასხვა 
ღონისძიება.. ერთ-ერთ ასეთ „ცი- 
სფერ კაფეზე“ მანანა მოვიდა თა- 
ვის მეგობრებთან ერთად. მისი მო- 
კლედშეჭრილი თმებით, ლამაზი ვა- 
რცხნილობით და შავი. თვალებით 

მაშინვე მოვიხიბლე. ისინი გვერდით 
მაგიდასთან ისხდნენ. მივაშტერდი. 
ამ. შავთვალება გოგოს, თან ვა- 
ტყობ, რომ ისიც გრძნობს ჩემს მზე- 
რას. უეცრად ჩემკენ გამოიზედა და. 
ამან სულ. გამაგიჟა. 

შემდეგ, როგორც ხვდება ხოლმე 
–– მეგობრებმა გამაცნეს მანანა. ამას 
მოყვა კინოში სიარული, “სტუმრი- 
ანობა ახლობლების ოჯახებში და 
ერთ-ერთი ასეთი ქეიფის შემდეგ, 
ცოტა ნასვამიც ვიყავი და, რო- 
გორც იქნა, გავუბედე სათქმელი. 

სხვათა შორის, მანანა მგალობ- 
ლიშვილია, დედაჩემიც მგალობლი- 
შვილია, თუმცა სხვადასხა შტო- 
სანი არიან. ჩემი მშობლები და მა- 
ნანას მშობლებიც. ხედავდნენ, რომ 
ჩვენ გულით გვიყვარდა. ერთმანე- 
თი, ამიტომ არც წინააღმდეგობა 
გაუწევიათ. 

სარტიელი  



   
   

ლას გულით ეხმარებოდით. რა 
არის ამის მიზეზი -– უარს ვერ 
ეუბნებოდით, 
ზიციაა თუ მოვალეობა? 

– როდესაც კაცს ვეხმარები, 
ამით რაღაც მე მემატება, საკუ- 
თარ თვალში ვმაღლდები და ბედ- 
ნიერი ვარ. გაჭირვებული ადამია- 
ნის მხარში დგომა ოჯახიდან მო- 

მდგამს, ასეთები იყვნენ: მამაც, დე– 
დაც, ბებიაც. მდიდარი არასდროს 
ქყოფილვარ, მაგრამ მართლაც 
ბევრს დავხმარებივარ. სიკეთის კე– 
თება ჩემი შინაგანი მოთხოვნილე- 
ბაა. 

– რა გავლენას ახდენენ 

– საერთოდ, მიმდობი ადამიანი 
ვარ. მჯერა, რომ საქმესა თუ ცხო- 

ვრებაში სხვებიც ისევე მომექცე- 
ვიან, როგორც მე. ვეპყრობი. მათ. 
ამის გამო ბევრჯერ შევმცდარვარ, 
ბევრსაც უღალატია ასეთი დამო- 
კიდებულება მიუღებელია ჩემთვის. 
ვერ ვიტან მოღალატეებს, თუმცა 
რას იზამ, ეს მათი უბედურებაა, 
მე კი ჩემი მეგობრებითა და ოჯა– 
ხით ვარ ბედნიერი, რითაც ვამა– 

ყობ. თქვენ წარმოიდგინეთ, 69 წლის 

კაცი ვარ და საბავშვო ბაღისა და 
სკოლის თუ ინსტიტუტის მეგობ- 
რები დღესაც მყავს. იცით, რომ 
2000 წლიდან ინსულტის გამო მი 

ჭირს მოძრაობა და ისე ხშირად 

ვეღარ გავდივარ ქალაქში, თუმცა 
მეგობრები მიდგანან მხარში და ყო- 

დღე მაკითხავენ. პრაქტიკუ- 
მარტო არ ვრჩები. სწორედ 

მათი და ჩემი ოჯახის დამსახურე- 

ბაა, რომ კვლავაც ვიბრძვი და სა- 

ქმის კურსში ვარ, რაც ხდება ქა- 
რთულ სპორტში. 

მე ბედნიერი ვარ. მყავს ორი ქა– 
ლიშვილი –- ეკა და ნინო, შესანი- 

შნავი. სიძეები –– გია ადეიშვილი 
და ბუკა ქურციკიძე. ასევე – 4 
შვილიშვილი, ერთ-ერთს ჩემი. სა- 
ხელი – დაარქვეს, თუმცა. ეგაა, 
ბაგრატიონის გვარს ისინი ვერ გა– 
აგრძელებენ. რაც მთავარია, მყავს 

არაჩვეულებრივი. მეუღლე, რომე- 
ლთან ერთადაც, აგერ, 42 წელია 
მივღვრ - და ჯერ სე- 
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    სარტიელი 

რიოზული კამათიც კი არ გვქონია 
ერთმანეთში. 

– ოჯახის წევრების გარდა, 
თქვენ დიდებული სანათესაოც 
გყავთ. ლიზი ბაგრატიონი, ცნო- 
ბილი მომღერალი, თქვენი ძმისშ- 
ვილია, ხოლო კიდევ უფრო პო- 
აღლალ ბუბა კიკაბიძე -- მა– 

–– სხვათა შორის, ბუბა რომ დიდ 
ესტრადაზეა, ამაში ჩემი წვლილიც 
არის. ბუბა სტუღენტობის პერიო- 
დში ხან სამედიცინო ინსტიტუტის 
საესტრადო ანსამბლში იყო, ხან 

პოლიტექნიკური ინსტიტუტის ან- 
სამბლში, მოხდა ისე, რომ ჩვენი. 
გასტროლები მოსკოვში და სსრკ- 
ის ჩემპიონატი ლვოვში ერთმანეთს 
დაემთხვა, არჩევანი ხელბურთის სა– 
სარგებლოდ გავაკეთე, მოსკოვში 
კი ჩემ მაგივრად ბუბა გავუშვი. ის 
ნიჭიერი კაცია და წარმატების მი– 
ღწევა არ გასჭირვებია. სწორედ 
აქედან გავიდა ბუბა კიკაბიძე დიდ 
ესტრადაზე:და საოცარი პოპულა- 
რობაც მოიპოვა მთელ საბჭოეთში. 

ბუბას პოპულარობასთან დაკავ- 

შირებით ერთ ისტორიასაც მოგი- 
ყვებით: ვნუკოვოს აეროპორტიდან 
თბილისში ბრუნდება ჩვენი გუნდი, 
თუმცა ერთი ბილეთი გვაკლია. სა– 
ლაროში ერთ-ერთ გოგონას. ეთ- 
ზოვე, ბილეთის ფულიც ჩავუდე პა– 
სპორტში, მაგრამ თავი მოიკლა 
თბილისის ბილეთი არ გვაქვსო. ამ 

დროს დავინახე ბუბა მოსეირნობს. 
ვტაცე ხელი, ავუხსენი ჩემი მდ– 
გომარეობა და სალაროს სარკმე- 
ლში შევაყოფინე თავი. მოლარეე– 
ბი, ცოცხალი „მიმინო“ რომ დაი– 
ნახეს, ერთმანეთს ასწრებდნენ ბი- 
ლეთის გამოწერას. 
– თავის დროზე მოსკოვში, მსა– 

ხიობების გარდა, საყოველთაო სი– 
მპათიით ქართველი სპორტსმენე- 
ბიც სარგებლობდნენ. დღეს ეს ურ– 
თიერთობა ნაწილობრივ შეილახა, 
თქვენ როგორ ფიქრობთ, სპო- 

რტულ სამყაროს თუ შეუძლია 
ტრაღიციული კეთილგანწყობის 
აღდგენა? 2 

– მე მთელი ცხოვრება სპო 

რტში ვარ. ბევრი ქვეყნისა თუ ერო- 
ვწების ათლეტებთან და ჩინოვნი- 
კებთან მქონია კონტაქტები. ყვე- 
ლასთან კარგი ურთიერთობა გვ- 

ქონდა და ყოველთვის: რუსებთა–- 
ნაც, აფხაზებთანაც, ოსებთანაც.. 
ერთად კმარავებიით 

სპორტი მძლავრი ბერკეტია. ერ- 
თობლივი ვარუდშებით, სპარინგე- 
ბით, სხვადასხვა შეჯიბრებებში მო- 

დაობის სახეობებში, ძალოსნობა- 

სა და კრივში მივაღწიეთ ევრო- 
პისა თუ მსოფლიო მასშტაბის შე– 

დეგებს. ხომ არ ვიჩქარეთ მაშინ? 
– სიმართლე გითხრათ, მაშინ 

მე ცოტა სკეპტიკურად ვიყავი გა- 
ნწყობილი. სეოკ-ის დაფუძნების 
ინიციატორთა შორის ისეთი ხა- 
ლხიც იყო, რომელთა ლოზუნგე- 
ბსა და საქმიანობასაც არ ვიზია- 
რებდი. პიროვნულად ვხვდებოდი, 
რომ საჭირო საქმე ვქთდებოდა. სა- 
ქართველოს სპორტკომიტეტის მა- 
შინდელი თავმჯდომარე ნუგზარ ენ- 
დელაძეც ემხრობოდა ამ იდეას, თუ- 
მცა პირადად მე ცოტა ნაჩქარევად 
მივიჩნევდი ასეთ. გადაწყვეტილე- 
ბას, საბოლოოდ მაინც სწორად მო- 
ვიქეცით. ყველაზე გონივრული კი 
სეოკ-ის პრეზიდენტად ნონა გაფ- 
რინდაშვილის არჩევა იყო. რომ არა. 
ნონა, დღევანდელ დონეს საქართ- 

შინდელი ხელისუფლებისგან შე- 
საფერისი მხარდაჭერა არ გვქო- 
ნდა, პირველ რიგში ფინანსური, მა- 
გრამ ჩვენს ათლეტებს ჯერ კიდევ 
მოსდევდათ ძველი მომზადების 
გარკვეული დონე და ბარსელონის 
ოლიმპიურ თამაშებზე ოქროს მე- 
დლებიც მოვიპოვეთ. 

მომდევნო, ატლანტის ოლიმპია- 
დისათვის უკვე ფინანსური პრობ- 
ლემების გამო კარგად ვერ მოვემ- 
ზადეთ და მხოლოდ ბრინჯაოს ორ 
მედალს დავჯერდით. ოქროს მე- 
ღლის რეალური კანდიდატის 
დავით ზახალეიშვილის აწონვაზე 
დაგვიანებამ კი ყველაზე მეტად და– 
გეწყვიტა გული. 

= ალბათ, ეს იყო ურთ-ერთი 
მიზეზი სეოკ-ის პრეზიდენტობი- 
დან ქალბატონ ნონას გადღადღგო- 
მისა? თუ არ ვცდები, მან დააყენა 

თქვენი კანდიდატურაც... 
– ნონა გაფრინდაშვილის შე- 

მდეგ სეოკ-ის პრეზიდენტობა ჩე- 
მთვის მეტაღ საპატიოც ივო და 
რთულიც. გახსოვთ, გასული საუ- 

კუნების 90-იანი წლები რამდენად 
მძიმე იყო ჩვენთვის, მაგრამ სიდ– 
ნეის ოლიმპიურ თამაშებზე მაინც 
მოვიპოვეთ ბრინჯაოს ექვსი მედა- 
ლი. ტრაბახი არ მიყვარს, თუმცა 
უნდა ვთქვა, რომ ჩემი ინიციატი- 
ვით დაარსდა საქართველოს ოლი- 

მპიური ფონდი, რომელმაც ძალიან 
დიდი წვლილი შეიტანა და ახლაც 
შეაქვს ქართული სპორტის განვი– 
თარებაში. 

იცით, ფონდის პრეზიდენტი ბა- 
ტონი ბადრი პატარკაციშვილია, 
სპორტსმენების გარდა, ფონდი ეხ- 
მარება მწვრთნელებს, ვეტერანებს, 
მსაჯებს. ყველანი წელში გაიმა- 
რთნენ. მეტსაც გეტყვით, რომ არა 
ბატონი ბადრი და ეს ფონდი, რო- 
ლმის თანადგომითაც მოემზადნენ 
ჩვენი ათლეტები ათენის ოლიმპი– 
ური თამაშებისთვის, დღეს ზურაბ 
ზვიადაურისა და გიორგი ასანიძის 
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ოლიმპიური ოქროს მედლები არ 
გვექნებოდა. მათი გამარჯვებით 

მთელმა საქართველომ გაიხარა და 

მეც. ბედნიერი ვარ, რომ ჩემი პრე– 
ზიდენტობის პერიოდში, თორმეტ- 
წლიანი პაუზის შემდეგ, მოვიპო- 
ვეთ ოქროს მედლები. ერთადერთი, 
რაზეც გული მწყდება ისაა, რომ 
სპორტის სათამაშო სახეობებში 
ვერ ავიღეთ ოლიმპიური ლიცენ- 
ზიები. 

ბუნებრივია, გული იმაზეც მწყ- 
დება, რომ ჯანმრთელობის გამო 

ვერც სიდნეის ოლიმპიურ, თამაშე- 
ბზე და ვერც ათენში ვერ გავემგ- 
საგვრე, თუმცა ვფიქრობ, ქართუ- 
ლი სპორტისთვის, ჩვენი ოლიმპი– 
ური მოძრაობისათვის საკმაოდ ბე- 
ვრი რამ გავაკეთე. სეოკ-ის დღე- 
ვანდელი პრეზიდენტი – ბადრი 
პატარკაციშვილი –-- ჩემი ინიცია- 
ტივით ავირჩიეთ, რადგან ვთვლი, 
რომ დღეს სწორედ ბატონი ბა- 
დრი სჭირდება ქართველ ოლიმპი- 
ელებს და მისი თანადგომით კი- 
დევ ბევრ გამარჯვებას იზეიმებენ 

ჩვენი ათლეტები. 

მაშების შედეგის გამეორებას? ორ- 
ორი ოქრო-ვერცხლი არც ამჯე- 
რად იქნება ჩვენთვის ურიგო. 

– რა თქმა უნდა, ვიმედოვნებ, 
რომ ოქროს მედალს პეკინშიც მო- 

ვიპოვებთ, მაგრამ ათენის გამეო- 
რება რთული იქნება. გასათვალის- 
წინებელია ჩინეთის კლიმატი, სა- 
საათო ზოლებს შორის სხვაობა, 

გახოდილი კონკურენცია. მასპინძ- 
ლები სერიოზულად ემზადებიან და 
ვფიქრობ, ჩვენს ტრადიციულ ჭი- 
დაობის სახეობებში სწორედ ისი- 
ნი იქნებიან მთავარი კონკურენტე- 
ბი. თუმცა, ვიმეორებ, ქართველი 
ათლეტები მონდომებით ვარჯიშო- 
ბენ და თუ ცოტა ბედმაც გაგვი– 
ლიმა, შესაძლოა, უკეთესი შედე- 
გებითაც დაბრუნდნენ პეკინის ოლი- 
მპიური თამაშებიდან. 

– ბატონო ჯანო, ათეული წლე- 
ბის განმავლობაში სხვადასხვა თა- 
ნამდებობები გეკავათ და, შესაბა– 
მისად, განკარგულებებსაც თქვენ 
იძლეოდით. საინტერესოა, ოჯახში. 
ვინ არის უფროსი, თქვენ თუ თქ- 
ვენი. შეუღლე? 

–- მოდით, ამის შესახებ თავად 
ქალბატონ მანანას. ვკითხოთ. 

–– სიამოვნებით გიპასუხებთ, მით 
უმეტეს, დასამალი აქ. არაფერია. 
როგორც ყველა ქართულ ოჯახში, 

ლიდერი, თუ შეიძლება ასე ვი- 
ტყვი, ჯანოა, მიუხედავად. ჯანმრ- 
თელობის გაუარესებისა, მის. გა- 

რეშე არაფერი არ წყდება. 
– სახლში ხმაურიანია? 
– კი, ხმაურიანია. უფრო სწო– 

რად, იყო. სახლში რომ შემოვი- 
დოდა, მაშინვე დატრიალდებოდა, 

ეს აქ რატომ დევს, ის სად არის?! 

მოკლედ, ყველას ფეხზე გვაყენე- 
ბდა. სანამ ვასადილებდი, ხმაუ– 
რობდა, მერე დაწყნარდებოდა ხო– 
ლმე. 

= კერძებიდან რომელი უყვარს? 
– სხვათა შორის, პრეტენზიუ- 

ლი არ არის. რასაც დავახვედრე- 
ბი, ყველაფერზე თანახმა იყო. 

-- ბატონი ჯანოს სუსტი წერ- 
ტილი რა არის? 

– სპორტი. როცა საქმე ეხება. 
სპორტს, რაიმე სხვაზე ლაპარაკი 

შეუძლებელია. 
– ბატონმა ჯანომ მთელი ცხო- 

    ვრება მართლა სპორტს შეალია, 
თქვენთვის ეს მისაღებია? 

– რასაკვირველია, მისაღებია. 
კაცს უნდა ჰქონდეს თავისი მო- 
წოდება, საქმე, რომელსაც. ე. 
გულად ემსახურება და ეს მის. 
ლმებელია, სხვათა შორის, ყველა- 
ფერში ერთგულია: სპორტშიც, 
ოჯახშიც, შვილებთან ურთიერთო- 
ბაშიც, რასაც მოკიდებს ხელს, ყვე- 
ლაფერს გულიანად აკეთებს 

– მაინც როგორია შვილებთან? 
– როდესაც პატარები იყვნენ, 

ძალიან ყურადღებიანი მამა. იყო. 
ახლაც ასეა, მაგრამ, ძირითადად, 
ბუნებრივია მე მიწევდა ბავშვებთან 
ურთიერთობა, ვინაიდან ხშირად მი- 
ემგზავრებოდა შეჯიბრებებზე 

– საკავშირო ჩემპიონატები 
უმეტესად რუსეთის ქალაქებში 
ტარდებოდა, არ ეჭვიანობდით? 

– ნამდვილად არ ვეჭვიანობდი, 
საბაბი არასდროს მოუცია. ჩვენ ყო- 
ველთვის გულწრფელი ურთიერ- 

   

    

    
   

წმუნებული ვიყავი, რომ ჭა 
იქცეოდა რუსეთში, მაგრა: 
გორც ჩანს, ზოგჯერ ში 
ვიანადაც არ იქცეოდა. 

–- თქვენს ოჯახში ხშირია სტუ- 
მრიანობა. მასპინძლობა ქართველე- 
ბისთვის ტრადიციულად სასიამო- 
ვნოა, მაგრამ. სადილების. კეთება, 
შემდეგ ჭურჭლის რეცხვა მომაბე- 
ზრებელი ხომ არ არის თქვენთვის? 

– ცოტა ძნელია, მაგრამ მ. 
ვარ. ჩვენი ოჯახი 

ლთვის მრავალრიცხოვანი 
სტუმარმასპინძლობაც ჩვე 
ვი მოვლენაა ჩვენთვის. პ 
მიხარია 

სამეგობრო ჰყავს და ახლაც 
რად "მოდიან ჩვენთან. 

– ბატონო ჯანო, მეგობრებში 
ქეიფი და კარგი ღვინო, ვფიქრობ, 
ჩვეულებრივი სიტუაციაა თქვენთვის. 

– მართალი ხარ, მ- 
წრეში მოლხენა მეც 
თაც არ შევირცხვენდი 
ლომდე დავიხარჯებოდი 
სთან და არამარტო ღვინის სმაში, 
არამედ ყველაფერში, რაც ამშვე- 
ნებს ქართულ სუფრას –- სიმღე- 
რა, სიტყვა-პასუხი, თამადობა. 

– ბატონო ჯანო, ერთი. კით- 
ხვაც და აღარ მოგაწყენთ თავს. 
შრავალ ამპლუაში ყოფილხართ <> 
სპორტსმენი, ესტრადის მომღერა- 
ლი, ჩინოვნიკი, პრეზიღენტი, მეუ– 
ღლე, ბაბუა. ბევრიც გინახავთ ამ 
ქვეყანაზე. მითხარით, რა არის 
კაცის საკეთებელი? 

– კაცმა უნდა. აკეთოს 
ის საქმე, რომელიც ი 
სთვის უნდა დაიხარჯოს, 
თესოს. ოჯახისთვის, მეგობრისთვის 

შე- 

  

      

   
       

  

ეც, რომ ;     
ხმში- 

      

   

   

  

   

   

   

   უნდა იცხოვროს. მთავარი კი სიყ- 
ვარულია. თუ ამის ნიჭი არ გაქვს, 
არც შენიანებს გამოადგები და არც 
შენს ქვეყანას, თუ სიყვარული 
შიგიძლია, მაშინ ხარ კაცი და კაცის 
საკეთებელსაც მაშინ გააკეთებ. 

როგორც ვთქვი, ბატონ ჯანო- 
სთან საუბარი ყოველთვის სასია- 
მოვნოა. კიდევ ბევრი რამ მინდა 
შევიტყო მისგან: ეს ჭიესც, კონია- 
კით, თითქმის სავსეა, მაგრამ ბა- 

ტონ ჯანოს ეჩქსრება, ეროვნულ 
ოლიმპიურ კომიტეტში. ელიან: 
ჯანოს გული კვლავ საყვარელი 

საქმისკენ მიუწევს. 

ზოგი ფრანბიფშვილი 

(5



კლასწკურ რვეულს 
"მარწვე შეავსებს 

კლების საევროპო შემადგენ- 
უკვე ცნობილია, ხოლო ბე- 

რძენ-რომაელების თავკაცი. საბო- 
ლოო რვეულის ჩამოწერამდე ში- 
დაკონკურენციას და კანდიდატთა 

შესაძლებლობებს ერთხელაც გა- 
დახედავს. 
„ერთ-ორ წონაში მთავარ კანდი- 

დატებს ტრავმ; აწუხებთ და გა– 
დავწყვიტეთ, ბოლო შეკრებამდე 
დასკვნები ის გაკეთებისგან თავი შე- 

   

        

  

   

  

გუშინ ადეი- 
+ დარბაზში 

რქმდენიშე ლეში შემადგე კოსა 
გაირკვევა. დასკვნით შეკრებაში გა- 
ფართოებული გუნდი მიიღებს მო- 
ნაწილეობას. თან ორმოცამდე მო– 
ჭიდა 
შარშანდელ 

  ეს. ვიახლებთ“ 
ვროპის ჩემპიონა- 

იასიკოსებმა თი- 
ა და ბრინეჯაო მოიპო- 
ს ის გუნდი თითქმის 

მთლიანად გადახალისდა, ძირითა- 
დად, ასაკობრივი ბარიერის გამო. 

ღადიმერ ადეიშვილი: „საჭარ- 
ლგაზრდული ნაკრები 
ყოველთვის სუფთა 

გუნდით ჩადის. ჭიდაობაში ასაკის 

  

  

   

      

იის მიმდე- 
გ კი -- ბე. 

უგზარ სხირე- გადაკეთება, სამწუხაროდ, ჩვეულე- 
ამზადისს ბრივი ამბავია და ხშირად ჩვენს 

ბიჭებს თავისზე ბევრით უფროსე- 
ბთან უწევთ დაჭიდება. ამის მიუ- 
ზხედავად, როგორც ყოველთვის, 
განწყობა ოპტიმისტურია, შარშან-    

   გამოდიოდა, 
იქნება. ახალი შემად– 

გეწლობა: წინა „პირველობის 

შედეგის გაუმჯობესებას ეცდება და 
იმედია, შეძლებს კიდეც“ 

ოთარ მაღლაკელიძე 

      
იქვე, სასტუმროში იცხოვრ; ებენ თ. თა- 

  

      

  

ლევონ არონიანი (სომხეთი)  0,5:0,5 (3:2) ალექსეი შიროვი (ესპანეთი) 
პეტერ. ლეკო. (უნგრეთი) 0,5:05. (3,5:15) ევგენი ბარეევი. (რუსეთი) 

ალექსანდრ. გრიშზუკი. (რუსეთი 0,500,5. (2,5:2,5) ხერგეი. რუბლევსკი. (რუსეთი) 
გატა კამსკი (აშშ) 0-I (L5:3,5) ბორის გელფანდი (ისრაელი) 

('წIრნიეს მქქსწკაშ” 
მეხუთე ტურში ორი ფინალისტი გაირკვა. ბორის გელფანდმა 

და პეტერ ლეკომ პარტიები სასურველი შედეგით დაასრულეს და. 
მექსიკის საგზურიც მოიპოვეს. 
შეგახსენებთ რომ მსოფლიოს ჩემპიონატს სექტემბერში მექსიკა უმა– 

სპინძლებს და მასში 8 დიდოსტატი ითამაშებს. 

ლეკომ თავიანვე ყოჩაღად დაიწყო ტურნირი. ჯერ იყო და. პირველ 
ეტაპზე მიხეილ გურევიჩი დროზე ადრე, ოთხ პარტიაში დაამარცხა. ახლა. 

კი. იგივე ევგენი. ბარეევთან. გაიმეორა და რუსი ხუთ მატჩში დაჯაბნა. 
მეხუთე პარტიაში ლეკომ კვლავაც კარო კანის დაცვით ითამაშა, მეტოქეს 
გაცვლები შესთავაზა და შეხვედრა მე-9 სვლაზე დაასრულა. 

შავი ფიგურებით იმარჯვა. ბორის“ გელფანდმა. ამერიკელ. გატა. კა– 
მსკის მან 53-ე სვლაზე მოუგო და მექსიკის ბილეთი დაჯავშნა. 

ლამა ბებე8კორი 

ევროპამ აფრიკაში 
მსოფლიო დაიპყრო 

ეგვიპტის დედაქალაქ ქაიროში ვაჟ ხელბურთე- 
ხს ლთა „სუპერ გლობის“ მესამე ტურწირი გაიმართა, რო- 

შელშიც ოთხი კონტინენტის წუთი კლუბი მონაწილეო” 
ბდა – „სიუდად რეალი“ (ესპანეთი), „მეტოდისტა“ (ბრაზილია), „ალ 
ქაზია“ (ქუვეითი), „მულუდია ქლაბ დალჟერი“ (ალჟირი) და მასპინძელი 
„ალ აჰლი ქლაბ ქაირო“ 

შეჯიბრება ერთ წრედ ჩატარდა და ევროპის წარმომადგენელთა გამა- 

რჯვებით დასრულდა, თუმც ბებერი კონტინენტის შარშანდელ ჩემპიო– 
6თა ლიგის ტრიუმფატორსა და. საკლუბო ჩემპიონს პირეელობის მოპო- 
ვება საკმაოდ გაუჭირდა. 
დასკვნით ტურამდე „სიუდად რეალი“ და” „ალ. აჰლი" უდანაკარგოდ; 

სამ-სამი გამარჯვებით მივიდნენ. მასპინძლებმა ტაიმი ერთი ბურთით 
მოიგეს – 16:15 და საბოლოო წარმატებასთანაც ახლოს იყვნენ, რადგან 
ბურთების უკეთესი სხვაობის წყალობით მათ ფრეც აძლევდათ ხელს, 
მაგრამ უპირატესობა ვერ შეინარჩუნეს და დრამატულ ბრძოლაში მინი- 
მალური სხვაობით დამარცხდნენ -- 28:29. 

მესამე ადგილზე ალჟირელი ხელბურთელები გავიდნენ. 
ბია ახალაძე 

  

  

    

  

ლიე ყელა. 

  

უფღიყღლთა ლა ვოი2>” 
გრენობლში 4-კილომეტრიანი პროლოგით დაწყებული პოპულა- 

„კრიტერიუმ დოფინი ლ 
ტაპი გერმანული სგერ ერ 

ხ ჰაუსლერმა მოიგო, რო კ გრენობლი- 
გზის გავლას 5. საათი და 35 მოანდომა. 
იდან ახალი გასული იყო, როდესაც პელო- 

ა პო არტელი და რემი პორიოლი მოწყდა. 

      

     

                    

    
      

    

   

    

სე წინ იარეს და ერთი 
ამსაც უგებდნენ, მაგრამ ფინიშამდე 

ა მაინც ჩაყლაპა გაქცეულები და ტაქ- 
ლაში ფავორიტად ბელგიური „ქვიკ 

ქს-ჩემპიონი ტომ ბო: მიიჩნეოდა, 
ლმა. ძალები ვერ. გათვალა, ადრე დაიწყო საფინიშო 

I0 კილომეტრით ად. 
ტიკური ბრძოლ 

    

სპურტი და შედეგად, პირველი ადგილი ჰაუსლერმა დაიკავა, რომელიც, 
ზედ ფინიშის წინ გამოხტა ავსტრალიელი გრემ ბრაუნის ზურგს უკნი- 
დან 
ჰაუსლური პირველი იყო, ბოონენი მეორე, ბრაუნი მესამე და ლიდერის 

ყვითელი მაისურა კი პროლოგის მომგებმა ბრედლი ვიგი- 
ნსმა შეინარჩუნა. ის. კვლავაც ერთ წამს უგებს მეორე ადგილზე. მყოფ 
ამერიკელ ლევი ლეიფემერს, ხოლო ყაზახი ანდრეი კიშეჩკინი და მეორე 
ამერიკელი ჯორჯ ჰინკეიპი ვიგინსს ორ-ორი წამით ჩამორჩ; 

„საფრანგეთში მშვენიერ ფორმაში მყოფი ჩამოვედი და მინდოდა, 
ერთი ეტაპი მაინც მომეგო. ეს შევძელი და ამის შემდეგ ჩემი ამოცანა, 

უკვე გუნდის ლიდერების – ბერნარდ კელისა და მარკუს ფონტენი- 
სთვის სამთო ეტაპებზე დახმარების გაწევა იქნება“ – ვალმოხდილი 
კაცის სიტყვებით ხარობდა გამარჯვების შემდეგ. ჰაუსლერი. 

ჯ პლაჟის ფრენბურთი ჯ 

  

   ყო ფრენბურთში ღია ტურნირი დაი- 
წყო, მზიამ ჩვენი ქალთა წყვილი საქა ლა რთველოც თამაშობენ. 

საქამ და რთველომ იგივე ანდრეზა მარტინიმ და კრისტინ სანტანამ 
200-ათასიანი ტურნირი საკვალიფიკაციო ეტაპიდან დაიწყეს. 

ნების რეიტინგი საკმაოდ მაღალია, კვალიფიკაციაში. გან- 
და პირველი წრე გამოტოვეს. მეორე წრეში კი 

პოლონელებს, ანს და ვიატრას, ლამის ერთსაათიან ფრე 

ში 2:I მოუგეს და ერთი გამარჯვებაღა აკლიათ ძირითად ბადეში მოსახ- 
ვედრად, საამისოდ ქართულპასპორტიან ბრაზილიელებს ბერძნული წყ- 
ვილის, კუტრუმანიდუს და ციარციანის დამარცხება მართებთ. 

ბაჩო სმანიძე 

უგალიაში. საპლ 

  

   
    

  
  

  
  

  დ 8 ივნისი, 2007 სარბიელი



    

ბედნიერი პაცის ალსარება 
რაფაელ ნადალი: პატარა გამართლების გარუშუ “ათს პერ მოექგებ 
რაფაელ ნადალმა თავისი სახელი სამუდამოდ ჩაწერა საჩოგბურთო 

ისტორიაში –- ესპანელმა ჯადობიჭმა კიდევ ერთხელ გაამწარა 
როჯერ ფედერერი და ზედიზედ მესამედ მოიგო „როლან გაროსი". 
ასეთი რამ აქამდე მხოლოდ ერთ დიად ჩოგნის მქნეველს, ბიორნ 
ბორგს გაუკეთებია. ყველაზე მთავარი კი ისაა, რომ მალიორკელი 
პარიზის წითელ გრუნტზე ჯერაც დაუმარცხებელია. თუმც თავად 

ნადალისთვის ეს წარმატება იმით ყოფილა მნიშვნელოვანი, 
რომ წლეულს მას თავისი საუკეთესო თამაში უჩვენებია. ესპანელი 

ამაზე და სხვა მრავალ საინტერესოზე ქვემოთ გიამბობთ 

– ბოლო სეტში ღიღი ზეწოლის ქვეშ 
გიწევდათ თამაში -- საკუთარი მოწოდება 
აუცილებლად უნდა შეგენარჩუნებინათ, რა- 
საც თავი კარგად გაართვით.. 

– ეს. მართლაც ძნელი იყო. ამ დროს 

ზეწოლა ერთიორად იზრდება - მოგება- 
სთან ახლოს ხარ და ამის გაცნობიერებას 
წყობიდან ოდწავ გამოჰყავხარ. სათანადოდ 
განწყობა განსაკუთრებით ძნელი. გეიმების და- 
საწყისში იყო, თუმც, ვფიქრობ, ეს მოვახე- 
რხე. მოწოდებისას აქცენტს სიძლიერეზე კი 
არა სიზუსტეზე ვაკეთებდი, რათა. ორმაგი 
შეცდომის დაშვების პრობლემის წინაშე არ 
დავმდგარიყავი. თან როჯერიც, რამდენჯერმე 
შეცდა მიღებისას, რაც საკმაოდ წამადგა. 

– 17-დან % ბრეიკ-პოინტი გააუვნებე- 
ლყვეთ, აქედან 10 პირველ სეტში. ამას 
დღიღი მნიშვნელბა ჰქონდა? პირველი სე- 
ტის წაგების შემთხვევაში წარმატების შა- 
ნსი აშკარად შემცირდებოდა, არა? 

– მთლად ეგრეც არ არის, რადგან თამა- 
ში პირველ სეტში ხომ არ მთავრდება? თუმც 
ამ პარტიის მოგებას ჩემთვის მართლაც დი- 
დი მნიშვნელობა ჰქონდა. ეს ხომ იმას ნიშ- 
ნავდა, რომ როჯერს კიდევ სამი სეტი უნდა 
მოეგო – მატჩის გაწელვა კი მცირე უპი- 
რატესობას მე მომცემდა. 

– დაჯილდოვებისას, როცა ტრიბუნებს 
მიმართეთ, განაცხადეთ, რომ როჯერის და– 
მარცხება საცოდაობა იყო. 

– არასწორად გაიგეთ. უბრალოდ, ვთქვი, 
რომ კარგად მესმის, თუ რამდენად გულდა- 
საწყვეტი იყო ეს წაგება მისთვის. ის ხომ 
ასე ახლოს იყო თავის მიზანთან –- შეე- 
ძლო ზედიზედ მეოთხე სლემტურნირი მოე- 

გო და „დიდი სლემი“ შეეგროვებინა. 
-- ბქ ზედიზედ მესამედ გაიმარჯვეთ, თან 

პარიზში ერთხელაც არ წაგიგიათ. რა ემო- 
ციებს იწვევს თქვენში ასეთი მიღწევები? 

– ბედწიერი ვარ, გიკვირთ? სეზონის და- 
საწყისში, ავსტრალიაში, ცუდ ფორმაში ვი- 
ყავი და მაშინ ვერც წარმოვიდგენდი, ამდენს. 
თუ მოვახერხებდი. მაგრამ წლეულს უკვე 
ხუთი ტურნირი მოვიგე, აქედან სამი მასტე- 
რსი, ეს ნამდვილი ფანტასტიკაა. რაც მთავარია, 
კარგ ფორმაში ვარ და როგორც თიხნა- 
რზე, ისე ჰარდზეც მშვენივრად ვთამაშობ. 

– როგორც თიხნარის სპეციალისტს, ბე- 
ვრი მიიჩნევს, რომ თქვენ გრძელი გათამა– 
შებები გიყვართ. ფინალში კი ხშირად ცღი- 
ლობდით, ყველაფერი სამ-ოთხ დარტყმაში 
დაგემთავრებინათ, რაც ფედერერისთვის უფ- 
როა დამახასიათებელი... 

–– ეს ყოველთვის კონკრტეულო მომენტ- 

ზეა დამოკიდებული, იმაზე, თუ. რამდენად 
ხარ დარწმუნებული საკუთარ თავში. ასე 
თამაში უფრო ძნელია, მით უმეტეს, როჯე- 
რთან, მაგრამ წლეულს ვგრძნობ, რომ უფრო 
სრულყოფილი მოთამაშე ვარ და. შემიძლია, 
მეტად ვიაქტიურო. აღარ მაშინებს ბადესთან 
გასვლა, რასაც თუნდაც შარშან გავურბოდი. 
მოკლედ, წლეულს აშკარად მოვუმატე. 

– არ მოგეჩვენათ, რომ მან დღეს უცნა– 
ურად ითამაშა? თავისთვის უჩვეულოდ, ცდი- 
ლობდა, ტემპი დაეგდო და ნაკლებად აქ- 
ტიურობდა.. 

– ფინალი არასოდეს არ არის იოლი 

სათამაშო. აქ ყოველთვის ძნელია საუკეთე- 
სო თვისებების გამოვლენა. მით უმეტეს, ეს 
რთული იყო როჯერისთვის, რომელსაც უღი- 
დესი ზეწოლის ქვეშ უწევდა თამაში. თუმც , 
იმის თქმაც, რომ მან ცუდად ითამაშა, სრუ– 

ლი სისულელე იქნება. 
= როლან გაროსი" მესამეღ მოიგეთ. 

ამ სამი წარმატებიდან რომელი იყო განსა– 
კუთრებული? 

– ყველა თავისებურად სასიამოვნო იყო. 

პირველად მოგების შედმეგ ბედნიერი ვიყა– 
ვი, რადგანაც ეს სწორედ რომ პირველად 
იყო. შარშან ტრავმის. შემდეგ ახალი დაბ– 
რუწებული ვიყავი და ამან თავისი ელფერი 
შესძინა სიხარულს, ამჯერად კი გამარჯვე– 
ბასთან ერთად კარიერის საუკეთესო თამა– 
ში ვაჩვენე –– ასე რომ, ეს. გამარჯვებაც 
განსაკუთრებულია. 

– რამდენად ძნელია ზეწოლის გაძლე- 
ბა, როცა მაყურებლის და სპეციალისტე- 
ბის 99 პროცენტი თქვენგან მხოლოდ გამა– 

რჯვებას ელის? 
– ეს ნამდვილი ჯოჯოხეთია. თუმც ვც- 

დილობ, სხვების მოლოდინს ყურადღება ნა– 
კლებად მივაქციო – აქცენტს ყოველთვის 
საკუთარ თამაშზე ვაკეთებ. განსაკუთრებით 
ტურნირის "საწყის ეტაპებზე, რადგანაც სა– 
ჭიროა, ადგილობრივ პირობებს და გარემოს 
შეეგუო, მით უმეტეს, აქაურ ცენტრალურ 
კორტს. მერე ნელ-ნელა უმატებ, ფორმაში 
შედიხარ და ზეწოლასაც ნაკლებ ყურადღე- 
ბას აქცევ. მაგალითად, წლეულს საკუთარ 
შესაძლებლობების ლეიტონ ჰიუიტთან გა– 

მარჯვების შემდეგ ვირწმუნე. 
– სულ უფრო ხშირად გეძახიან ერთი 

საფარის მოთამაშეს. ალბათ ამის გამო 

უფრო მეტად გინდათ სხვა საფარიანი სლე- 
მტურნირის მოგება... 

–- ნებისმიერი სლემტურნირის მოგება დი– 
დი პატივია. თუმც კიდევ ვიმეორებ, რომ 
ჩემთვის მთავარი საკუთარ თამაშზე კონცე- 

  

  

ნტრაციაა. ვცდილობ, მაქსიმალურად მოვუ- 
მატო, რადგანაც ვიცი, რომ საკუთარ თავზე 
მუშაობა ერთადერთი გზაა მეტი სლემტურ- 
წირის მოგებისკენ. ისე კი, მგონი, უკვე და– 
ვამტკიცე, რომ ჰარდზეც შემიძლია კარგად 
თამაში. წლეულს ინდიან უელსში ვიმარჯვე, 

რი წლის წინ კი მონრეალში და მადრი– 

დში ვიხეირე. 
– ჰამბურგის შედმეგ, საღაც როჯერთან 

დამარცხდით, რაიმე განსაკუთრებული ტა- 
ქტიკა ხომ არ შეიმუშავეთ? 

– არა. ვიცოდი, რომ თუ ჩემს საუკეთე- 
სო თამაშს ვაჩვენებდი, წარმატებას. მივაღ- 
წეგდი. როჯერს ვერაფრით გავაკვირვებდი. 
ამიტომ მთავარი იყო, გამეკეთებინა ის, რაც. 

– როჯერმა მატჩის გადამწყვეტ. ფაქ- 
ტორად თქვენი ფიზკური მზადყოფნა ღაა- 
სახელა. ამაზე რას იტყვით? 

–– ძნელი სათქმელია. ყველა ბურთისთვის 
ბოლმდე კი ვიბრძოდი, მაგრამ, მგონი, ცო- 
ტა გამიმართლა კიდეც. ამის გარეშე როჯე- 
რთან ძნელია მოგება -- მან დღესაც უმა- 
ღლეს დონეზე იჩოგნავა: 

– პირველად როდის გაიფიქრეთ, რომ 
მოგებას უახლოვდებოდით? 

– ამაზე არც მიფიქირია, არ იყო ამის 
დრო. გამარჯვების მხოლოდ მაშინ ვირწმუ- 
ნე, როცა მატჩ-პოინტი გათამაშდა. თუმც. 
არა –- ბოლო გეიმში 40:0-ზე ვთქვი, „აი, 
ახლა კი უნდა მოიგო-მეთქი“. 

–– რა იგრძენით, როცა მაყურებელმა რო– 
ჯერი უფრო დიდი ოვაციით დააჯილდოვა? 

– არც არაფერი. 
– ელოღით? 
– რა თქმა უნდა. მას ხომ სულ ცოტა 

დააკლდა, რომ ისტორიული მიზნისთვის მი- 

ეღწია. თან ნომერ პირველი ჩოგბურთელია. 

– როგორ ფიქრობთ, ფედერერი როდი- 
სმე შეძლებს „როლან გაროსის“ მოგებას? 

– არ მოგბეზრდათ ასეთი კითხვებისს 
დასმა? მან უკვე მიაღწია იმას, რაც თი- 
თქმის არავის გაუკეთებია ისტორიაში. მა- 

ირს, რომ შარშან 18 თუ 1 
ს და აქედან ერთის ; 
    
    

   
   

    

რტო ის რად ღი 
ტურნირში ით 

რდა ყველგან ფინალში გავიდა 
ლია, ნომერ პირველი ჩოგანია. ამას. წ 
შემთხვევით ვნახე, რომ სამპრასს, როცა რე- 
იტინგის სათავეში იყო, 5000-მდე ქულა ჰ 
ქონდა. როჯერმა კი გასული წელი 8 000- 
ით დაამთავრა. და საერთოდ, რას მალაპა- 
რაკებთ ამდენს, ის ხომ ფედერერია -– მას 
ყველაფერი. შეუძლია. 

– წინ უიმბლღონია. შარშანღელივით ფი- 
წალში გასვლას გეგმავთ? 

– სიმართლე გითხრათ, 

            

არაფერსაც. არ 
ვგეგმავ. რაიმე კონკრეტულზე არ ეფიქრ 
ვიცი მხოლოდ, რომ უიმბლდონზე ე 
შებ და ყველაფერს გავაკეთებ, რომ 5ც 
შეიძლება, შორს წა 
როგორ წავა საქ 
მხოლოდ მერე ს პიოტხებებ ორიოდ დ. 
ლონდონში მივდივარ, სადაც ქუინსის ტურ- 
ნირზე ვითამაშებ. იქ კორტებთან ახლოს 
ვიქირავე სახლი, რაც საშუალე 
ბერი ვივარკთშო და: ბბლახს შევეზეხო სსგ 
რომ, მომზადებას სერიოზულოად ვაპირებ. 

– ნახევარი სეზონი მიილია და რეი- 
ტინგში ფედერერს თანდათან ეწევით, თან 
მალე ჰარდის დრო მოვა.. 

– კი ციფრები ამაზე მიუთითებენ. ზუ- 
სტად არ მახსოვს, რამდენია სხვაობა, დაახ- 
ლოებით 700 ქულა, არა? ესეც ბევრია. თუმც 
ციფრებს §უ ენდობით, შეიძლება ვეწევი კი- 
დეც, მაგრამ დამდეგი ჰარდის სეზონის მთა- 
ვარი ფავორიტი მაინც როჯერი იქნება. 

  

 ეითამა- 

   

  

ს მომცემს, 
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რაგბის საერთაშორისო საბჭომ (IIL8) 
განახლებული რეიტინგი. გამოაქვე- 
ყნა, რომელშიც. საქართველოს ნაკ- 

რებმა ერთი ადგილით წინ წაიწია. 
IL8-ის ახალ რეიტინგში ჩვენ 

„ლელოებს“ მე-6 ადგილი. უკავი– 
ათ. აქვე ვთქვათ, რომ მე-6 ადგი– 

  

  

მსოფლიო რაბბს შავები ბანაბებენ 
მსოფლიო რაგბის გამგებელმა, ლი ჩვენებს 2002-03 წლებშიც ეკა– 

ვათ, როდესაც ევროპის ერთა თა– 
სი მოიგეს და მსოფლიოს თასზეც 
გავიდნენ. მას აქეთ, საქართველოს 

  

  

დიდი-დიდი ორი ადგილით ჩამოქვე- 
ითებულიყო, მე-# საფეხური კი სა- 
უკეთესო შედეგად რჩება. 
განახლებულ რეიტინგში ჩვენებმა 

ადგილი იაპონიას გაუცვალეს. საა- 
მისო ქულები კი რუმინეთში მიმდი– 
ნარე II88-ის ერთა თასზე ნამიბიის 
მოგებით მოიპოვეს. შეგახსენებთ, 
წლევანდელი მსოფლიოს თასზე ნა– 

მიბია ჩვენების მთავარი მეტოქეა –– 
მათი დამარცხება „ლელოების“ მი- 
ნიმუმიცაა და. მაქსიმუმიც. 
მსოფლიოს თასზე „ლელოების“ 

სხვა მეტოქეები საფრანგეთი, ირლა- 
ნდია და არგენტინა მყარად. სხედან 
საუკეთესო. ექვსეულში, ამქარს. კი. 
ცხადია, ყოვლისშემძლე ახალი ზელა- 
ნდია ლიდერობს. ძნელად, „შავებმა“ 
უსტაბაშობა მსოფლიოს თასამდე და– 
თმონ, ან საერთოდ დათმობენ კი? 

ევროპის საერთათასო მეტოქეე- 
ბიდან ქართველებს ერთი ადგილით 
და უმნიშვნელო მეასედი. ქულებით 
მხოლოდ რუმინეთი უსწრებს. დანა– 

რჩენები –– რუსეთი, პორტუგალია 
და ესპანეთი კი კუდში მისდევენ. 

ბაჩო სვანიძე 

     

      

   
   

   

-85,55 
-85,13 
-82,52 
-82,43 
-78,93 

---76,26 
-75,53 
-74,49 

11 (11) შოტლანდია -----73,94 

        

I2(I12) -79,52 
13(13) -70,06 
14(14) -67,20 
15 (15) რუმინეთი -66,79 
I6 (17) საქართველო --66,38 
17 (16) 
18 (18) 
19 (19) 
20 (20) 
21 (21) 
22 (22) - 59,49 

  

24 (23) ნამიბია 

ფრჩხილებში. მითითებულია 
ადგილი წინა რეიტინგში სავა. 

    

    
  

ჩანს, 
ჰუმანოიდმა 

პლანეტის უსწრაფესმა 
ასაფა პაუელმა. ბო- 

ლომდე მოიშუშა მარტში მიღებუ- 
ლი ტრავმა და სრულადა    რთო ახლად გახურე 
ოსნო რია-რიაში. იამაიკელი სპრი- 
ნტერი ყველგან ასწრებს ჩასვლა- 
სირბილს, თუმც ბოლოს სადაც იყო, 
ყველას ვერ გაასწრო. 

ასაფას წარუმატებლობა, მართა- 
ლი ვთქვათ და, დიდად არავ ავის გა- 
      

   
     

ზე“ მსოფ. 
200 მეტრზე 
ხედავად იმისა, რომ იუჯინში გვა– 

რქარიც ქრო- 
აზე ხმამა- 

სირბილი ძნება, 9. 

რიანად ციოდა და პი 
და (ამის შესახებ 
ღლა სწორედ პა:     

  

   რბოლა მაინც 
და. შემ. ააქ ენ 

ქვას, 
ასაფამ ყოჩაღად დაიწყო და თავშიც, 
მოექცა, მაგრამ ის ხომ 200. მე- 
ტრის სპეციალისტი არ გახლავთ, 
ამდენად მალევე დაიღალა და დი– 
სტანციის ნახევრის გარბენის შე- 

მდეგ წინ ორი კაცი გაუშვა. პირ- 
ველობისთვის უდაძაბულესი რბენა 
გამართეს ქსავიე კარტერმა და ვო- 
ლეს სპირმონმა. საბოლოოდ 20,24- 
წამიანი შედეგით იმარჯვა კარტე- 
რმა, ვინც ფინიში სპირმონზე 0,0! 
წამით ადრე გადაკვეთა. 200. მე- 
ტრის ოლიმპიურ ჩემპიონ შონ კრო- 
უფორდს მხოლოდ მეოთხე ადგი- 

ლი შეხვდა. მეშვიდე იყო ბოლო 
წლებში 400 მეტრის ყველგან მო- 
მგები ჯერემი უორინერი. 

ნასირბილევს კარტერი და პაუ- 
ელი დიდად ანგლობდნენ და ერთხ– 
მატკბილობდნენ. ოღონდ მერე ამე- 

უძლიერესი შეკრებილიყო. 

  

რიკელმა მაინც გაჰკრა კბილი ია– 
მაიკელს –- აქაოდა, მაგას ეგონა, 
რომ 100 მეტრს გარბოდა” და საწ- 
ვავი მხოლოდ ნახევარ გზაზე ეყოო. 

პაუელმა კი შეაქო კარტერი –– 200 
მტერზე ბევრი კარგი ბიჭი დარბის, 
მაგრამ ქსავიე ყველაზე მაგარია, რაც 
მისმა შარშანდელმა. 19,63-წამიანმა. 
შედეგმაც დაადასტურა და. დღევა- 
ნდელმა გამარჯვებაცო. თავად ასა- 
ფამ კი ორშ 
სვლის შემდეგ მალევე ჩაალაგა ჩე- 
მოდანი –– 15 000 კილომეტრის გა- 

ფრენის შემდეგ ის ამ დღეებში დე- 
დამიწის მეორე მხარეს, ნორვეგიის 
დედაქალაქ ოსლოში უნდა იყოს, 
სადაც პარასკევს ოქროს ლიგის სა- 
დებიუტო ტურნირში „კუთვნილი“ 
X0 მეტრის კიდევ ერთხელ დაპყ- 

რობას ეცდება. 

   

  

შაბათს იუჯინში გამო- 

    

იუჯინში კიდევ მრავალი სახე- 
ლიანი მძლეოსანი მონაწილეობდა 
და. ყურადღებამისაქცევი. შედეგე- 
ბიც აღინიშნა. 1500-მეტრიანი ,,ის- 
ციპლინის. ამერიკულ. სახესხვაო- 
ბაში, 1 მილზე. ანუ 1600. მეტრზე 
სირბილში სეზონის საუკეთესო შე- 
დეგით იმარჯვა 22 წლის კენიე- 
ლმა დანიელ. კიპჩირჩირ. კომენმა, 
რომელიც. ძალიან ხშირად ეშლე- 
ბათ მის თანამემამულე დანიელ კო– 
მენში. ის 3. კილომეტრზე მსოფ- 
ლიოს რეკორდის მფლობელი და 
5 კილომეტრზე რეკორდის ყოფი- 
ლი მფლობელია. კიპჩირჩის. კომე- 
ნმა 16 კილომეტრი 3 წუთსა და 
4828 წამში დაფარა და 13 ათას 

ორეგონელს ტაშიც მოსწყვიტა, რა- 
კი ეს შედეგი სეზონის რეკორდთან 
ერთად, ამ მრავალი დიადის მნახ- 

ველი სტადიონის ყველა დროის 

საუკეთესო. შედეგიცაა. მანამდე, იქ 
უსწრაფესად ურბენია აწ პენსია- 

ზე გასულ მაროკოელ ლეგენდას 
ჰიშამ ელ გურუჯს. 
იუჯინში ელოდნენ თანამედრო- 

ვეობის უძლიერეს სტაიერს, ეთი– 
ოპიელ. კენენისა ბეკელეს, მაგრამ 
ის რატომღაც არ ჩავიდა ამერიკა 
ში და მის არყოფნაში 2 მილზე, 
ანუ 3200 მეტრზე ავსტრალიელმა 
კრეიგ მოტრამმა (8:03,52) იმარჯვა. 

ყველა ამ ყოჩაღ მორბენალს ტაში. 
არ დაამადლა მძლეოსნობის დი- 
დად მოყვარულმა. ადგილობრივმა 
პუბლიკამ, მაგრამ არავის აღუფრ– 
თოვანებია ხალხი იმდენად, რამდე– 
ნადაც „დედალ ავაზად“ სახელდე: 
ბულმა მარია მუტოლამ მოახერხა. 
მოზამბიკელი კი გახლავთ, მაგრამ 
მუტოლა ლამის ბავშვობიდან იუ- 
ჯინში ცხოვრობდა, სწავლობდა 
და ვარჯიშობდა. ეს ტურნირი არა 
სდროს გაუცდენია. ახლა მან თა- 
ვისი საფირმო 800 მეტრი. სეზო– 
ნის რეკორდით, L58,33 შედეგით 
მოიგო და ამ ბილიკებზე ზედიზედ 
5 წელი დაუმარცხებლად “რჩება. 

200 მეტრზე მორბენალი ზემოხ- 
სენებული. დარჩეული. ბიჭებისთვის 
ხელის შემშლელმა პირქარმა. თარ- 
ჯმორბენალ გოგო-ბიჭებსაც შეუშა- 
ლა ხელი. კაცებში M0 მეტრი მაინც 
მსოფლიო რეკორდსმენმა და ოლიმ– 
პიურმა ჩემპიონმა ლიუ სიაწმა მოი- 
გო, თუმცა I3,23 წამი საამაყო შე- 
დეგად არ გამოდგება. როგორც შო– 
სალოდნელი იყო, ჩინელმა და მისმა 
მუდმივმა მდევარმა. დომინიკ არნო- 

ლღმა მესამე-მეოთხე ბილიკზე ერ– 
თმანეთს დიდი „მიდი-მოვდივარ“ გა– 
უმართეს. არნოლდს ისევ არ გაუმა- 
რთლა –– ამერიკელი მეექვსე თარჯს 
გამოედო და წონასწორობადაკა- 

რგულმა ლამის. ლიუ. სიანიც წაა- 
ფორხილა. ჩინელს მაინც საკმარისი 

    

მარია მუტოლა იუჯინში ისევ პირველი იყო. 
  

წინააღმდეგობა შეხვდა სხვა ამერიკე- 
ლებისგან, მას მხოლოდ 001 წამით 
ჩამორჩა ენვარ მური. 

ქალთა შორის 100 მეტრი თარ- 
ჯრბენი კი 19,51 შედეგით ამერიკე- 
ლმა მსოფლიო ჩემპიონმა ელის პე- 
რიმ მოიგო. სეზოწის დებიუტი ჰქო- 
ნდა ქალთა შორის 2006 წლის მსო- 
ფლიოს საუკეთესო მძლეოსანს, ამე- 
რიკელ 400 მეტრზე მორბენალ სა- 
ნია რიჩარდს, რომელმაც მოიგო კი– 
დეც 5074 წამში. 

კაცთა შორის ბირთვის კვრაში 

ორმა მოახერხა 2I-მეტრიანი ნიშ- 
ნულის გადალახვა – კრისტიან 
კანტველმა ბირთვი 2189 მეტრზე 
ჰკრა, რიის ჰოფამ კი –- 2165-ზე 

849 მეტრზე ისკუპა პანამელმა 

სიგრძეზე მხტომელმა. ირვინგ. სა- 
ლადინომ, რომელიც. აშკარად. ვერ 
იყო ფორმაში. ერთია, რომ მან ხუ- 
თიდან ოთხი ცდა გააცუდა და ლა- 
შის საერთოდ უშედეგოდ დარჩა; მე- 
ორეც, მას კვლავ აჯობა. ახალგა- 
მომცხვარშა. ბერძენმა. მხტომელმა 
ლუის ცატუმასმა. ოღონდ ბერძენი 
ამერიკაში არ გახლდათ, ის მშობ- 
ლიურ საბერძნეთში, ჩანიაში ხტო- 
და და კვლავ. გასცდა 8,5 მეტრს 
– 8,53-ზე ისკუპა. გავიხსენოთ, რომ 
ამ ცატუმასმა რამდენიმე დღის წინ 
8,66-მეტრიანი ნახტომი შეასრულა 
და სეზონის რეკორდიც ხელთ მგღო. 

კოტე ყორშია 
  

  

სარბიელი 
სპორტული გაზეთი 

გამოიცემა. 590 წლის 

28 დეკემბრილან 

გამოდის ორშაბათს, 
სამშაბათს, ოთხშაბათს, 

სუთშაბათს, 
: პარასყევს და შაბათს   “ს 

(გამომცემელი ზურაბ ფოცხვერია 
დირექტორი გიორგი ოძრომჭედლიძე 
მთავარი რედაქტორი თამა% მიგრიაული 
პასუხისმგებელი რედაქტორი პახა შალამბერიძე 
ტექნიკური რედაქტორი მამუპა გუბელაძე 
ქართული ფეხბურთის რედაქცია: კობა. ინასარიძე, 
ილია ნანობაშვილი, მიხეილ ჟორჟოლიანი. 

გიორგი კაკაბაძე, ლადო ხომერიკი, ვაჟა ხუციშვილი. 
ინფორმაციის. რედაქტორი გიორბი ბერიკაშვილი |“ 
ინფორმაციის რედაქცია: გია ახალაძე, ავთანდილ გურასაშვილი, ოთარ | | 
მაღლაკელიძე, ირაკლი პერტაია, ბაჩო სვანიძე, ირაკლი. ფირაშვილი. 

ფოტორეპორტიორები: გურამ ღოლენეჯაშვილი, ბადრი კეთილაძე 
სტილისტები: ნათელა გიორგობიანი, ლალი გოზალიშვილი. 

კომპიუტერული ცენტრი: ლეილა ბეგლაროვა, ლია ბესელია, 

  

უცხოური ფეხბურთის რედაქცია: გიო ახვლედიანი, ხათუნა ბუხუნიშვილი, მაგდა დოგრაშვილი, რუსუდან ერისთავი, 
ე ოლია ბაბუნაშვილი, გი სრგი დარჯანია, გიორგი ვაშაკიძე, ზვიად მოსიაშვილი, თამარ ქინქლაპე, ზურაბ წერეთელი. 
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რედაქციის მისამართი: 
თბილისი, ალექსანდრე 
ყაზბეგის გამზირი 40, II 
პორაუსი, IV სართული, 
საფოსტო მისამართი: 

თბილისი -– 79, საფოსტო 
ყუთი 208, რელეფონი: 239 48 2) 
ელექტრონული ფოსტა 

88IხI6I-C0901.096 
ელექტრონული მერსია 
ჩI0:/IVVV/.58Vხ10II.C0თ.00. 
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